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Nicklas Sjöqvist (Presschef) 
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§345 Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Frys partistödet till 

Socialdemokraterna 
 
 

4



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 306 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 27 
november 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna. 

Anmälningar 
• STK-2024-37-34  Protokoll 241107 KCS II Justerat m bilaga 
• STK-2024-17-4.3  Protokoll från Ägarnämnd Malmö 241003 
• STK-2024-17-4.1  Protokoll från Förbundsstyrelsen 241017 
• STK-2024-17-5.3  Protokoll från Ägarnämnd Malmö 2024-11-07 
• STK-2024-17-5.1  Protokoll från Förbundsfullmäktige 2024-10-25 
• STK24232149  Cirkulär 24:46 Värdesäkring av ersättning som betalas till 

lärare, skolledare och syofunktionär som inte har fått försäkringsskydd enligt AGS-
KL 

• STK24231898  Revidering av OPF-KL18 med nytt namn OPF-KR 25 
(omställningsstöd och pension för förtroendevalda) 
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§ 307 Redovisning av delegationsbeslut 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen kapitel 6 § 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 
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§ 308 Remiss Region Skåne -Trafikförsörjningsprogram 2025-2035 

STK-2024-1067 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att inkomma med synpunkter på Region Skånes och 
Skånetrafikens förslag till Trafikförsörjningsprogram för Skåne 2025-2035. I programmet 
beskrivs vilka mål, ställningstaganden och planeringsprinciper som ska styra den långsiktiga 
utvecklingen av kollektivtrafiken i Skåne. Ärendet har remitterats till 
stadsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden. 
 
Tekniska nämnden, stadsbyggnadsnämnden och miljönämnden ställer sig bakom det 
gemensamma yttrande som lämnats av MalmöLundregionen. Därutöver har tekniska 
nämnden och stadsbyggnadsnämnden yttrat sig generellt och med specifika förslag till 
ändringar. 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och översänder yttrandet till 
Region Skåne. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Tobias Petersson (V) yrkar att kollektivtrafikens marknadsandel bör höjas, till 50% till år 
2035 samt till 45% år 2030. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer dessa mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 1. 
 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 2. 

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden  

7



 
 
 
 
 
 

 
 
 

Miljönämnden 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §579 Remiss Region Skåne -

Trafikförsörjningsprogram 2025-2035 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Remiss Region Skåne - 

Trafikförsörjningsprogram 2025-2035 
• Förslag till yttrande KSAU 241118 Remiss Region Skåne - Trafikförsörjnings 

program 2025-2035 
• Undertecknat remissvar Trafikförsörjningsprogram för Skåne 2025-2035 - 

MalmöLundregionen 
• Miljönämnden beslut 241024 § 168 Reservation (V) och (SD) 
• Remissvar miljönämnden 
• Tekniska nämnden beslut 241022 § 215 Reservation (V) och (SD) 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 241024 § 282 Reservation (SD) och muntlig 

Reservation (V) 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Remiss Region Skåne -Trafikförsörjningsprogram 2025-2035 
• Regional utvecklings yttrande över internremiss av Trafikförsörjningsprogram 

2025-2035, målstruktur och strategisk inriktning 
• Kollektivtrafik i det öppna Skåne -Trafikförsörjningsprogram 2025-2035 
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§ 309 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Trafikverkets 
redovisning av regeringsuppdrag om hantering av 
transportdispenser 

STK-2024-1118 
 
Sammanfattning 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har på remiss till Malmö stad översänt 
Trafikverkets redovisning av regeringsuppdrag om hantering av transportdispenser. 
Ärendet har remitterats till tekniska nämnden och stadsbyggnadsnämnden. 
Stadsbyggnadsnämnden har avstått från att svara. Med utgångspunkt i tekniska nämndens 
yttrande har stadskontoret tagit fram ett förslag till yttrande.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 3. 

Beslutet skickas till  
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
 
Tekniska nämnden 
 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §570 Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Trafikverkets redovisning av regeringsuppdrag om 
hantering av transportdispenser 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Trafikverkets redov av regeringsuppdr om hantering 
av transportdisp 

• Förslag till yttrande KSAU 241118 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Trafikverkets redovisning av regeringsuppdrag om 
hantering av transportdispenser 

• Tekniska nämnden beslut 241022 § 214 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden avstår från att yttra sig 
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• Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet -Trafikverkets redovisning av 
regeringsuppdrag om hantering av transportdispenser 

• Rapport Hantering av transportdispenser 
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§ 310 Remiss Utbildningsdepartementet - Offentlighetsprincipen eller 
insynslag (SOU 2024:28) och Offentlighetsprincipen med 
lättnadsregler för mindre enskilda huvudmän i skolväsende 
(U2024/01169) 

STK-2024-1178 
 
Sammanfattning 
Utbildningsdepartementet har för yttrande översänt utredningen SOU 2024:28 
”Offentlighetsprincipen eller insynslag” samt den kompletterande promemorian, 
”Offentlighetsprincipen med lättnadsregler för mindre enskilda huvudmän i skolväsendet”. 
Promemorians förslag och bedömningar utgör ytterligare ett alternativ till utredningens 
förslag och bedömningar.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Utbildningsdepartementet 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att Malmö stad förordar insynsprincipen. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 4. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 5. 

Beslutet skickas till  
Utbildningsdepartementet 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Grundskolenämnden 
Förskolenämnden 
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Kulturnämnden 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §554 med reservation (M) Remiss 

Utbildningsdepartementet Offentlighetsprincipen eller insynslag (SOU 2024:28) 
och Offentlighetsprincipen med lättnadsregler 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118  Remiss Utbildningsdepartementet - 
Offentlighetsprincip eller insynslag och Offentlighetsprincip med lättnadsregl för 
mindre ensk huvudmän i skolvä 

• Förslag till yttrande KSAU 241118 Remiss Utbildningsdepartementet - 
Offentlighetsprincipen eller insynslag och Offentlighetsprincipen med 
lättnadsregler för mindre  enskilda huvudmän 

• Förskolenämnden beslut 241030 § 159 Reservation (M) 
• Remissvar förskolenämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 241025 § 168 Särskilt yttrande 

(M) 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Grundskolenämnden beslut 241022 § 161 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Kulturnämnden beslut 241024 § 114 
• Remissvar kulturnämnden 
• Remiss Utbildningsdepartementet - Offentlighetsprincipen eller insynslag (SOU 

2024:28) och Offentlighetsprincipen med lättnadsregler för mindre enskilda 
huvudmän i skolväsendet 

• Offentlighetsprincipen eller insynslag - Allmänhetens insyn i enskilda aktörer inom 
skolväsendet (SOU 2024:28) 

• Promemoria Offentlighetsprincipen med lättnadsregler för mindre enskilda 
huvudmän i skolväsendet 
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§ 311 Remiss Utbildningsdepartementet - Bildning, utbildning och 
delaktighet - folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42) 

STK-2024-1267 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att inkomma med synpunkter på Utbildningsdepartementets 
remiss avseende utredningen Bildning, utbildning och delaktighet - folkbildningspolitik i en 
ny tid (SOU 2024:42). 
 
Utredningen betonar vikten av förbättrad styrning, uppföljning och kontroll på 
folkbildningsområdet. Det nya övergripande målet för folkbildningspolitiken som 
utredningen föreslår är höjd bildningsnivå, höjd utbildningsnivå och ökad delaktighet i 
samhället. Utredningen föreslår även förändringar av statsbidraget i form av nytt syfte samt 
ny modell för uppföljning och utvärdering. Motiveringen till detta är för att säkerställa 
finansiering av en infrastruktur för folkbildning i hela landet och för att det finns starka skäl 
till en regelbunden och mer omfattande utvärdering. 
 
I beredning av ärendet har kulturnämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
beretts möjlighet att yttra sig. Båda nämnderna håller i allt väsentligt med utredningens 
förslag och slutsatser. Kulturnämnden menar dock att delmålen hade varit betjänta av ett 
bredare perspektiv och möjlighet till fler kvalitativa mått. Kulturnämnden välkomnar 
införandet av en ny modell för uppföljning och utvärdering men betonar vikten att detta 
måste ske kostnadseffektivt och enkelt. 
 
Liksom kulturnämnden vill även stadskontoret lyfta fram förslaget att ge Myndigheten för 
ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF) ett utökat kontrolluppdrag. Stadskontoret vill 
dock betona att detta måste göras genom att ge MUCF rätt förutsättningar att genomföra 
uppdraget på ett tillfredställande sätt. 
 
Stadskontoret vill även belysa ett par frågor som inte framförts av vare sig utredningen eller 
remissinstanserna. Det första avser frågan om företrädarregister för föreningar. 
Stadskontoret ser det som en kritisk förutsättning att kunna följa upp vilka företrädare som 
är kopplade till vilka organisationer. Stadskontoret vill även lyfta perspektivet att på sikt se 
över möjligheten att Utbetalningsmyndigheten bevakar utbetalningar av statsbidrag. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner ordförandens reviderade förslag till yttrande och 
skickar yttrandet till Utbildningsdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar till följande ändringar: 
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• I tredje stycket på första sidan i yttrandet stryks meningen "Malmö stad vill även 
lyfta perspektivet att på sikt se över möjligheten att Utbetalningsmyndigheten 
bevakar utbetalningar av statsbidrag." 

• I femte stycket på första sidan i yttrandet ändras den andra meningen till "I 
sammanhanget förordas alternativet med en enda myndighet (MUCF) som 
kontrollerande, vilket skulle kunna öka transparensen, minska de totala 
omkostnaderna, och underlätta styrning och kontroll." 

• Det tredje stycket på andra sidan i yttrandet ändras till:  
o  

Malmö stad tillstyrker utredarens förslag om att Folkbildningsrådet behåller 
sin roll. Staden anser vidare att analysen av tydliga alternativ till 
självförvaltningsmodellen kunde ytterligare fördjupats. Att förbättra och 
därefter upprätthålla förtroendet för folkbildningen måste väga mycket tungt 
och står i direkt relation till hållbara och långsiktiga system för kontroll. I detta 
sammanhang vill Malmö stad föreslå ett femte delmål om demokrati och 
mänskliga rättigheter. Folkbildningen bidrar till ökad kunskap om och respekt 
för mänskliga rättigheter och demokratiska värderingar. Det är ett sätt att 
förankra demokratin brett i samhället. 

•  
I första stycket på tredje sidan i yttrandet stryks meningen "Malmö stad vill även 
lyfta perspektivet att på sikt se över möjligheten att Utbetalningsmyndigheten 
bevakar utbetalningar av statsbidrag". 

 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att Malmö stad yttrar sig i enlighet med kulturförvaltningens 
tjänsteskrivelse. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer dessa mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen bifaller ordförandens reviderade förslag till yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 6. 
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §555 med muntlig reservation (M) Remiss 

Utbildningsdepartementet - Bildning, utbildning och delaktighet - 
folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118  Remiss Utbildningsdepartementet - Bildning, 
utbildning och delaktighet - folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42) 
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• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande KSAU 241118  Remiss 
Utbildningsdepartementet - Bildning, utbildning och delaktighet - 
folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024_42) 

• Kulturnämnden beslut 241024 § 115 muntlig Reservation (C) 
• Remissvar kulturnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 241025 § 169 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Remiss Utbildningsdepartementet - Bildning, utbildning och delaktighet - 

folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42) 
• Bildning, utbildning och delaktighet - folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42) 
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§ 312 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Stärkt 
kontroll av fusk i livsmedelskedjan (SOU 2024:44) 

STK-2024-1274 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har beretts tillfälle att yttra sig över rubricerad promemoria. Utredningens 
uppdrag och som har mynnat ut i rubricerad promemoria har varit att lämna förslag som 
stärker arbetet med att upptäcka och motverka fusk i livsmedelskedjan. Yttrandet ska ha 
kommit in till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet senast den 5 december 2024. 
Miljönämnden har i egenskap av facknämnd fått förslagen i promemorian på intern remiss. 
Nämnden har inkommit med ett yttrande, där man lämnar vissa synpunkter men ställer sig 
positiv till förslagen.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Miljönämnden 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241125 §553  Remiss Landsbygds- och 

infrastrukturdepartementet - Stärkt kontroll av fusk i livsmedelskedjan (SOU 
2024:44) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet- Stärkt kontroll av fusk i livsmedelskedjan (SOU 
2024:44) S 

• Förslag till yttrande KSAU 241118 Remiss Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet - Stärkt kontroll av fusk i livsmedelskedjan (SOU 
2024:44) 

• Miljönämnden beslut 241024  § 164 
• Remissvar miljönämnden 
• Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - Stärkt kontroll av fusk i 

livsmedelskedjan (SOU 2024:44) 
• Stärkt kontroll av fusk i livsmedelskedjan (SOU 2024:44) 
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§ 313 Remiss Finansdepartementet - Staten och kommunsektorn – 
samverkan, självstyrelse, styrning (SOU 2024:43) 

STK-2024-1286 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har beretts tillfälle att yttra sig över rubricerad promemoria. Yttrandet ska ha 
kommit in till Finansdepartementet senast den 12 december 2024. Stadskontoret har 
inhämtat synpunkter underhand från vissa berörda fackförvaltningar. 
 
Utredningens uppdrag har varit att kartlägga och analysera statens former för samverkan 
och dialog med kommuner och regioner. En uppgift har varit att bedöma om nuvarande 
former är lämpliga och tillräckliga eller om det finns behov av nya former för samverkan 
såväl i normala tider som vid fredstida kriser. 
 
Utredningen har också haft i uppdrag att analysera och ta ställning till om kommunallagens 
reglering av fullmäktige- och nämndsammanträden är ändamålsenligt utformad för att 
möjliggöra att såväl distansdeltagande som digitala sammanträden kan genomföras på ett 
demokratiskt, rättssäkert och praktiskt sätt. 
 
Utredningen innehåller specifika förslag beträffande följande. Länsstyrelsens roll som länk 
mellan regeringen och den kommunala sektorn, utredning av offentlighetens eventuella 
tillämplighet och införande i SKR:s verksamhet, en stärkt roll för Socialstyrelsen mellan 
staten och huvudmännen, införande av krav i hälso-sjukvårdslagen som innebär att de 
regioner som ingår i en samverkansregion ska samverka i en gemensam nämnd eller genom 
ett kommunförbund, formalisering genom lag av hur överläggningar mellan regeringen och 
kommunsektorn ska ske och översyn av de formella kraven i kommunallagen gällande 
distansdeltagande på fullmäktige och i nämnder. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen besluta 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
yttrande och skickar yttrandet till Finansdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §580 Remiss Finansdepartementet - Staten och 

kommunsektorn – samverkan, självstyrelse, styrning (SOU 2024:43) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Remiss Finansdepartementet - Staten och 

kommunsektorn - samverkan, självstyrelse, styrning (SOU 2024:43) 
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• Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till yttrande KSAU 241118 Remiss 
Finansdepartement - Staten och kommunsektorn - samverkan, självstyrelse, 
styrning (SOU 2024_43) 

• Synpunkter arbetsmarknads- och socialförvaltningen 
• Synpunkter förskoleförvaltningen 
• Synpunkter grundskoleförvaltningen 
• Remiss Finansdepartementet - Staten och kommunsektorn – samverkan, 

självstyrelse, styrning (SOU 2024:43) 
• Staten och kommunsektorn – samverkan, självstyrelse, styrning (SOU 2024:43) 
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§ 314 Remiss Finansdepartementet - Enklare att överblicka riktade 
statsbidrag - Statskontorets förslag till en samlad 
informationsportal (Statskontoret 2024:9) 

STK-2024-1289 
 
Sammanfattning 
Regeringen gav den 22 juni 2023 Statskontoret i uppdrag att analysera förutsättningarna för 
att samla information om aktuella riktade statsbidrag till kommuner och regioner i en digital 
informationsportal hos en statlig myndighet. Malmö stad har av Finansdepartementet fått 
möjlighet att lämna synpunkter på utredningen Enklare att överblicka riktade statsbidrag - 
Statskontorets förslag till en samlad informationsportal (Fi2024/01218). Remissvar ska vara 
Finansdepartementet tillhanda senast den 13 december 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §556  Remiss Finansdepartementet - Enklare att 

överblicka riktade statsbidrag - Statskontorets förslag till en samlad 
informationsportal (Statskontoret 2024:9) 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Remiss Finansdepartementet - Enklare att 
överblicka statsbidrag (Fi2024/01218) 

• Förslag till yttrande KSAU 241118 Remiss Finansdepartementet - Enklare att 
överblicka statsbidrag (Fi2024/01218) 

• Remiss Finansdepartementet - Enklare att överblicka riktade statsbidrag - 
Statskontorets förslag till en samlad informationsportal (Statskontoret 2024:9) 

• Enklare att överblicka riktade statsbidrag - Statskontorets förslag till en samlad 
informationsportal (Statskontoret 2024:9) 
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§ 315 Remiss Justitiedepartementet - En översyn av 23 kap. brottsbalken 
(SOU 2024:55) 

STK-2024-1392 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har beretts tillfälle att yttra sig över rubricerad promemoria. Yttrandet ska ha 
kommit in till Justitiedepartementet senast den 7 januari 2025. 
I promemorian föreslås omfattande ändringar i brottsbalkens nuvarande 23 kap. Om 
försök, förberedelse, stämpling och medverkan till brott.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Justitiedepartementet. 

Beslutet skickas till  
Justitiedepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §549 Remiss Justitiedepartementet - En översyn 

av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55) 
• G-Tjänsteskrivelse 241111 Remiss Justitiedepartementet- En översyn av 23 kap. 

brottsbalken (SOU 2024:55) 
• Förslag till yttrande KSAU 241111 Remiss Justitiedepartementet - En översyn av 23 

kap. brottsbalken (SOU 2024:55) 
• En översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55) 
• Remiss Justitiedepartementet - En översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55) 
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§ 316 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Utkast till rapport 
om hur Sverige genomför Århuskonventionen 

STK-2024-1406 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått Utkast till rapport om hur Sverige genomför Århuskonventionen på 
remiss från Klimat- och näringslivsdepartementet. På grund av kort svarstid har remissen i 
huvudsak beretts av stadskontoret, men bedömning har inhämtats från miljöförvaltningen.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Klimat- och näringslivsdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Klimat- och näringslivsdepartementet 
Miljönämnden 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §545 Remiss Klimat- och 

näringslivsdepartementet - Utkast till rapport om hur Sverige genomför 
Århuskonventionen 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Utkast till rapport om hur Sverige genomför Århuskonventionen 

• Förslag till yttrande KSAU 241111 Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - 
Utkast till rapport om hur Sverige genomför Århuskonventionen 

• Remiss Klimat- och näringslivsdepartementet - Utkast till rapport om hur Sverige 
genomför Århuskonventionen 

• Rapport om hur Sverige genomför Århuskonventionen 2025 
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§ 317 Återrapportering av beviljad ansökan från Internationella 
kvinnoföreningen i Malmö om ekonomiskt stöd för verksamhet för 
kvinnor på marginalen 

STK-2022-996 
 
Sammanfattning 
Internationella kvinnoföreningen i Malmö har inkommit med återrapportering kring 
verksamhetsstöd 2023 på 500 000 kronor. 
 
Stadskontoret bedömer att verksamheten genomförts och uppnått resultat enligt plan. 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen och lägger den till handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Internationella Kvinnoföreningen i Malmö 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd, enheten ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §561  Återrapportering av beviljad ansökan från 

Internationella kvinnoföreningen i Malmö om ekonomiskt stöd för verksamhet för 
kvinnor på marginalen 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Återrapportering - Ansökan från Internationella 
kvinnoföreningen i Malmö om ekonomiskt stöd för IKF Malmös verksamhet för 
kvinnor på marginalen 

• Internationella Kvinnoföreningen i Malmö (IKF) verksamhetsberättelse 2023 
• Internationella Kvinnoföreningen i Malmö Verksamhetsplan 2024 
• Årsmötesprotokoll 240327 Internationella Kvinnoföreningen i Malmö (IKF) 
• Beslut KS 230607 § 169 med reservation (SD) 
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§ 318 Ansökan Internationella Kvinnoföreningen i Malmö (IKF) om 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) gällande 3 års Basfinansiering 

STK-2024-1408 
 
Sammanfattning 
Internationella Kvinnoföreningen i Malmö (IKF) har inkommit med en ansökan om ett 
årligt ekonomiskt stöd på 1 221 311 kronor för åren 2024-2026. Ansökan avser lön till tre 
studiegruppsledare, andra löner och löpande kostnader. 
 
Kommunstyrelsen har nyligen beslutat om nya Principer för Malmö stads bidragsgivning 
till externa organisationer som träder i kraft 1 januari 2025. I samband med detta kommer 
mallar, urvalskriterier och bedömningsgrunder tas fram. Stadskontoret ser därför att en 
finansiering för verksamhet av återstoden av 2024 är möjlig men vad gäller långsiktig 
finansiering vill stadskontoret invänta de nya förhållningssätt som kommer tas fram för 
bidragsprocessen. 
 
Stadskontoret behöver dessutom göra en avvägning gentemot flera andra ansökningar som 
inkommit under 2024. Förslaget är att kommunstyrelsens arbetsutskott beviljar IKF ett 
bidrag om 300 000 kronor för 2024 med återrapportering från IKF senast april 2025. 
Vidare föreslås att stadskontoret, i samarbete med arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen, hanterar ansökan avseende kommande år och återkommer med förslag 
till beslut senast maj 2025. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar Internationella Kvinnoföreningen i Malmö 300 000 
kronor för återstoden av 2024 med finansiering från kommunstyrelsens anslag 
för projekt och utredningar. 
  

2. Kommunstyrelsen uppmanar Internationella Kvinnoföreningen i Malmö att 
återrapportera till kommunstyrelsen senast april 2025 hur beviljade medel har 
använts. 
  

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att, tillsammans med 
arbetsmarknads- och socialförvaltningen, hantera ansökan avseende kommande 
år och återkomma med förslag till beslut senast maj 2025. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 
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Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 7. 

Beslutet skickas till  
Internationella kvinnoföreningen i Malmö  
Arbetsmarknads- och socialnämnden Malmö 
Stadskontoret, Hållbarhetsavdelningen 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §562 Ansökan Internationella Kvinnoföreningen i 

Malmö (IKF) om Idéburet offentligt partnerskap (IOP) gällande 3 års 
Basfinansiering 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118- Ansökan Internationella Kvinnoföreningen i 
Malmö om Idéburet offentligt partnerskap (IOP) gällande 3 års Basfinansiering 

• Ansökan signerad av ordförande, firmatecknare 
• Studiegrupper HT 2024 
• Mammakraft manual för konceptet och kursen 
• IKF Verksamhetsplan 2024 
• IKF verksamhetsberättelse 2023 
• IKF Stadgar 
• IKF årsmötesprotokoll 2024 
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§ 319 Fördelning av statliga medel avseende finskt förvaltningsområde 
2025 

STK-2024-1109 
 
Sammanfattning 
Malmö stad är sedan den 1 februari 2015 en del av det finska förvaltningsområdet och tar 
emot ett årligt statsbidrag om 1 980 000 kronor för att genomföra insatser inom ramen för 
finskt förvaltningsområde. Efter samråd med representanter för berörda förvaltningar och 
den sverigefinska gruppen föreslås i ärendet fördelning av ovanstående ekonomiska medel 
för 2025. De prioriterade områdena är förskola, skola, äldreomsorg, kultur och 
kommunikation.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisad budgetplanering avseende fördelning av 
statliga medel för finskt förvaltningsområde 2025. 
  

2. Kommunstyrelsen fördelar 790 000 kronor till förskolenämnden, 155 000 kronor 
till grundskolenämnden, 270 000 kronor till hälsa-, vård- och omsorgsnämnden, 
150 000 kronor till kommunstyrelsen, 550 000 kronor till kulturnämnden, 50 000 
kronor till tekniska nämnden samt 15 000 kronor till servicenämnden av det 
sammanlagda statsbidraget på 1 980 000 kronor för finskt förvaltningsområde. 
  

3. Kommunstyrelsen godkänner att i de fall tilldelade medel inte utnyttjas av 
respektive nämnd ska dessa kunna avropas av annan nämnd efter 
överenskommelse med stadskontoret. 

Beslutet skickas till  
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Kulturnämnden 
Tekniska nämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241104 §516 Fördelning av statliga medel avseende finskt 

förvaltningsområde 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241104 Fördelning av statliga medel avseende finskt 

förvaltningsområde 2025 
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§ 320 Utvärdering av Malmö stads medlemskap i United Cities and Local 
Governments (UCLG) 

STK-2024-1074 
 
Sammanfattning 
Ärende har inkommit från kulturnämnden där nämnden redovisar sitt engagemang i 
kulturkommittén ’Leading City for Culture’ i nätverket United Cities and Local 
Governments. Nämnden ger även förslag på att avsluta sitt medlemskap i kulturkommittén 
samt föreslår att satsa på Eurocities program för samarbete med kultur i relation till klimat- 
och hållbarhetsutmaningar. United Cities and Local Governments (UCLG) är en 
internationell intresseorganisation för städer och kommun- och regionförbund med fokus 
på det globala utvecklingsarbetet. Kulturnämnden har varit aktiv medlem i UCLG:s 
kulturutskott sedan 2016. I samband med beslut om förlängt medlemskap under 2022–
2023 fick kulturnämnden i uppdrag av kommunstyrelsens arbetsutskott att återkomma med 
redovisning efter avslutad medlemskapsperiod.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
  

1. Kommunstyrelsen godkänner information om utvärdering från kulturnämnden av 
medlemskapet i UCLGs kulturkommitté åren 2016-2022. 
  

2. Kommunstyrelsen godkänner att kulturnämnden avslutar sitt engagemang som 
’Leading City for Culture’ inom UCLGs kulturkommitté. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 8. 

Beslutet skickas till  
Kulturnämnden 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241104 §517  Utvärdering av Malmö stads medlemskap i 

United Cities and Local Governments (UCLG) 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241104 Utvärdering av Malmö stads medlemskap i 

United Cities and Local Governments (UCLG) 
• Kulturnämnden beslut 240618 § 77 
• Tjänsteskrivelse kulturförvaltningen 
• EUROCITIES - Lille - Call to Action 
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§ 321 Intern kontroll - gemensamma granskningsområden för 
verksamhetsår 2025 

STK-2024-1428 
 
Sammanfattning 
Enligt Malmö stads reglemente för intern kontroll ska nämnder och bolagsstyrelser årligen 
besluta om internkontrollplan som beskriver prioriterade åtgärder och granskningar utifrån 
dokumenterade riskanalyser. Då kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att se 
till så att det finns en god intern kontroll beslutar kommunstyrelsen årligen om 
kommungemensamma granskningsområden med tillhörande kontroller. Gemensamma 
granskningsområden ger möjlighet till lärande, bidrar till att behov av samordning och 
systemutveckling identifieras samt minimerar risker. 
 
De gemensamma granskningsområdena förväntas därmed bidra till kvalitetssäkring av 
kommunens processer utifrån ändamålsenlighet och effektivitet. I ärendet föreslås de 
gemensamma granskningsområden för 2025 vara bisysslor, sociala medier och 
välfärdsbrottslighet. 
 
Stadskontoret kommer att ta fram konkreta anvisningar kring metod och dokumentation 
för respektive granskning, samt senaste tidpunkt under året för rapportering av resultatet av 
respektive granskning. Anvisningarna tillhandahålls förvaltningar och bolag före utgången 
av 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen fastställer för verksamhetsåret 2025 följande 
kommunövergripande gemensamma granskningsområden med tillhörande 
kontroller: bisysslor, sociala medier och välfärdsbrottslighet. 
  

2. Kommunstyrelsen anmodar nämnder och helägda bolag att, i den omfattning 
som beskrivs i ärendet, inarbeta de gemensamma granskningsområdena i sina 
interna kontrollplaner för verksamhetsåret 2025. 
  

3. Kommunstyrelsen anmodar nämnder och helägda bolag att granskningar och 
uppföljningar av angivna granskningsområden ska göras enligt stadskontorets 
anvisningar. 

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden (ASN) 
Fritidsnämnden (FRN) 
Funktionsstödsnämnden (FSN) 
Förskolenämnden (FSKN) 
Grundskolenämnden (GRN) 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden (GVN) 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden (HVON) 
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Kommunstyrelsen (KS) 
Kulturnämnden (KN) 
Miljönämnden (MN) 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden (SN) 
Stadsbyggnadsnämnden (SBN) 
Tekniska nämnden (TN) 
Valnämnden (VN) 
Överförmyndarnämnden (ÖN) 
 
Malmö Stadshus AB 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
MKB Fastighets AB 
MINC i Sverige AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Leasning AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Boplats Syd AB 
Malmö Energi och Hållbarhet AB 
 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §541 Intern kontroll - gemensamma 

granskningsområden för verksamhetsår 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Intern kontroll - gemensamma 

granskningsområden för verksamhetsår 2025 
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§ 322 Lokalbehovsplan 2026-2035 - Kommunstyrelsen 

STK-2024-1472 
 
Sammanfattning 
I Lokalbehovsplanen redogörs för kommunstyrelsens och stadskontorets kort- och 
långsiktiga lokalbehov.  
 
Kommunstyrelsen kommer, i januari 2026, att flytta stadskontorets och kommunstyrelsens 
samlade verksamhet till lokaler som är i sammanbyggda med Malmö Rådhus. Flytten 
bedöms på sikt innebära verksamhetsmässiga och ekonomiska fördelar för såväl 
kommunstyrelsen som för staden som helhet. 
 
Kommunstyrelsen bedömer också att de nya lokalerna kommer att tillfredsställa den egna 
verksamhetens lokalbehov under överskådlig framtid. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner Lokalbehovsplan 2026 – 2035 – Kommunstyrelsen 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret, ekonomiavdelningen, enheten för ekonomisk styrning. 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §574  Lokalbehovsplan 2026-2035 - 

Kommunstyrelsen 
• G-Tjänsteskrivelse, KSAU 241118, Lokalbehovsplan 2026-2025, kommunstyrelsen 
• Lokalbehovsplan, 2026 - 2035 
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§ 323 Medel till Öppna Malmö för 2025/2026 

STK-2024-1301 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har gett stadskontoret i uppdrag den 15 april 2020 (STK-2020-95, §124) 
att utveckla stadens arbete mot diskriminering och antisemitism. Uppdraget finansieras 
inom kommunstyrelsens befintliga ram mot diskriminering och för en öppen stad. Delar av 
arbetet bedrivs idag inom ramen för konceptet Öppna Malmö, som drivs av 
kulturnämnden med hjälp av en förvaltningsövergripande styrgrupp.  
 
I fördelningsbeslutet för 2024, STK-2024-613, beslutades att stadskontoret under 2024 i 
samverkan med kulturförvaltningen, grundskoleförvaltningen och fritidsförvaltningen ska 
genomföra en översyn av Öppna Malmö- en översyn som för närvarande pågår. I samma 
ärende initierades ett arbete med en migrationsutställning kopplat till Wisdome.  
 
För att färdigställa utställningen föreslår stadskontoret, efter dialog med 
kulturförvaltningen, att kommunstyrelsen beviljar 1 220 000 kronor för 2025 från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande till kulturnämnden, inom ramen för Öppna 
Malmö, för produktion av migrationsutställning på Wisdome. Vidare föreslår stadskontoret 
att kommunstyrelsen beaktar 655 000 kronor i beredningen av kommunfullmäktiges budget 
år 2026 för finansiering av produktion av migrationsutställning på Wisdome inom ramen 
för Öppna Malmö. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar 1 220 000 kronor för 2025 från kommunstyrelsens 
anslag till förfogande till kulturnämnden, inom ramen för Öppna Malmö, för 
produktion av migrationsutställning på Wisdome. 
  

2. Kommunstyrelsen beaktar 655 000 kronor i beredningen av kommunfullmäktiges 
budget år 2026 för finansiering av produktion av migrationsutställning på 
Wisdome inom ramen för Öppna Malmö. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

30



 
 
 
 
 
 

 
 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 9. 

Beslutet skickas till  
Kulturnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241125 §591 Medel till Öppna Malmö för 2025/2026 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241125 Medel till Öppna Malmö för 2025/2026 
• Förstudie om en större permanent utställning om migration på Wisdome Malmö 
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§ 324 Överföring från kommunstyrelsens anslag till förfogande för 
tekniska nämnden 

STK-2024-1522 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med en ansökan om utökning av nämndens 
kommunbidrag som en kompensation för ökade driftskonsekvenser för aktivering av 
investeringar. 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar tekniska nämndens ansökan och beslutar att utöka 
tekniska nämndens kommunbidrag med 5 382 tkr för 2024 och med 11 606 tkr 
från och med 2025 med finansiering ur kommunstyrelsens anslag till förfogande. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att tekniska nämndens begäran om medel angående 
storstadspaketet kopplat till driftkonsekvenser skall strykas från överföring från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 10. 
 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §563  Överföring från kommunstyrelsens anslag 

till förfogande för tekniska nämnden 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Överföring från kommunstyrelsens anslag till 

förfogande för tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 241022 § 225 Reservation (SD) 

32



 
 
 
 
 
 

 
 
 

• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Beräknade driftkonsekvenser per kategori 2024-09-30 
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§ 325 Objektsgodkännande för projektet Söder om MIS (Malmö 
International School) ) i sydvästra Hyllie inom delar av fastigheterna  
Hyllie 7:4 och Bunkeflo 10:1, Dp 5759, tekniska nämnden 

STK-2024-1239 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för projekt 7344 
Söder om MIS (Malmö International School) i sydvästra Hyllie. Projektet ska möjliggöra 
för uppförande av bostäder och kommersiella lokaler samt genomföra flytt av VA-ledning 
och anlägga gång- och cykelväg. Den beräknade bruttoutgiften för projektet är 23 mnkr 
och driftkonsekvenserna beräknas uppgå till 870 tkr. Totala intäkter i projektet bedöms till 
107 mnkr, vilket ger ett positivt projektnetto om 84 mnkr.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för projekt 
7344 Söder om MIS inom delar av fastigheterna Hyllie 7:4 och Bunkeflo 10:1 till 
en beräknad bruttoutgift om 23 mnkr. 
  

2. Kommunstyrelsen godkänner årliga driftkonsekvenser om 870 tkr brutto under 
förutsättning att de ryms inom den av kommunfullmäktige beslutade ramen för 
driftkonsekvenser gällande år för tekniska nämnden. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden  
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §575  Objektsgodkännande för projektet Söder 

om MIS (Malmö International School) ) i sydvästra Hyllie inom delar av 
fastigheterna  Hyllie 7:4 och Bunkeflo 10:1 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Objektsgodkännande för projektet Söder om 
MIS i Hyllie inom delar av fastigheterna Hyllie 7:4 och Bunkeflo 10:1, Dp 5759, 
teknisk nämnd 

• Tekniska nämnden beslut 240827 § 178 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Underlag objektsgodkännande 7344 Söder om MIS 
• Nämndskarta 
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§ 326 Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, 
Gånglåtsvägen och projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 
Lindängen C inom MEX-linje 2 och 8, Storstadspaketet, tekniska 
nämnden 

STK-2024-1523 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för projekt 
Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och projekt Nydalavägen-Lindängen C samt projekt 
Lindängen C inom MEX-linje 2 och 8, Storstadspaketet. Objektsgodkännandet har en 
beräknad bruttoutgift om 600 mnkr, samt årliga driftkonsekvenser om 38 mnkr brutto och 
21 mnkr netto. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta 
 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för projekt 
Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och projekt Nydalavägen-Lindängen C samt 
projekt Lindängen C inom MEX-linje 2 och 8, Storstadspaketet till en beräknad 
bruttoutgift om 600 mnkr. 
  

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 38 mnkr brutto och 
21 mnkr netto, under förutsättning att de ryms inom den av kommunfullmäktige 
beslutade ramen för driftkonsekvenser för gällande år för tekniska nämnden. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Helena Nanne (M) yrkar avslag. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 11. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD)  reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 12. 
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Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 13. 
 
 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §564 muntlig reservation (M) 

Objektsgodkännande projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och projekt 
8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 Lindängen C MEX-linje 2&8 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13 
Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 
Lindängen C Storstadspaketet, 

• Tekniska nämnden beslut 241022 § 226 Reservation (M) och (SD) 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Underlag objektsgodkännande Lindängen C mfl 
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§ 327 Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 m.fl., projekt 6664, 
Dp5644 

STK-2024-1525 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden avser att avyttra fastigheterna Lockarp 27:19 och 27:20 samt delar av 
Lockarp 27:15 och 31:1 till Region Skåne via Regionfastigheter. Regionfastigheter avser att 
bygga en bussdepå på fastigheterna vilken ska hyras ut till Skånetrafiken. Tekniska 
nämnden har nu anhållit om att kommunfullmäktige godkänner i ärendet upprättat 
köpeavtal avseende fastigheterna Lockarp 27:19 och 27:20 samt delar av Lockarp 27:15 och 
31:1. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner köpeavtal avseende fastigheterna Lockarp 27:19 
och 27:20 samt delar av Lockarp 27:15 och 31:1. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar avslag. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 14. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 15. 
 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 16. 

Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §576  Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 

m.fl., projekt 6664, Dp5644 
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 2024-11-18 Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 
m.fl., projekt 6664, Dp5644 

• Lockarp 31 1 del av m fl, nämndskarta, Lockarps bussdepå 
• Social hållbarhet Lockarps Bussdepå 
• Tekniska nämnden beslut 241022 § 240 Reservation (V), Särskilt yttrande (C) och 

(SD) 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
• Undertecknat Finalt köpeavtal TN 2023 1114 
• Överenskommelse om social hållbarhet undertecknad 
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§ 328 Lokalanskaffning genom investering i nybyggnation av skola och 
gymnastiksal inom fastigheten Mölledalsskolan 1, 
grundskolenämnden och fritidsnämnden 

STK-2024-1269 
 
Sammanfattning 
Grundskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av grundskola på fastigheten Mölledalsskolan 1, Mölledalsskolan. 
Fritidsnämnden har i samband med detta projekt ansökt om godkännande att anskaffa en 
gymnastiksal på samma fastighet. Den beräknade totalutgiften är om 364,4 mnkr. 
Färdigställandet bedöms till hösten 2029. Grundskolan planeras för årskurs F – 9 med 700 
platser. Grundskolan förväntas lösa en del av den rådande platsbristen i Kirseberg.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av 
grundskola med tillhörande gymnastiksal inom Mölledalsskolan 1, till en 
beräknad totalutgift om 364,4 mnkr. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar att skolan ska byggas för 500 elever istället för 780 elever. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 17. 
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 18. 

Beslutet skickas till  
Grundskolenämnden 
Fritidsnämnden 
Servicenämnden 
Stadskontoret, ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

39



 
 
 
 
 
 

 
 
 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241104 §519 med särskilt yttrande (M) Lokalanskaffning 

genom investering i nybyggnation av skola & gymnastiksal fastigheten 
Mölledalsskolan 1, grundskolenämnden/ fritidsnämnd 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241104 Lokalanskaffning genom investering i 
nybyggnation av skola och gymnastiksal inom fastigheten Mölledalsskolan 1 

• Grundskolenämnden beslut 240828 § 123 Särskilt yttrande (M) och (V) 
• Tjänsteskrivelse grundskoleförvaltningen 
• Fritidsnämnden beslut 240824 § 81 
• Tjänsteskrivelse fritidsförvaltningen 
• Beslut om lokalanskaffning 
• Lokalbeslutsunderlag Investering Mölledalsskolan 
• 1. Bild lokalisering 
• 1. Bild lokalisering 
• 2. Ritningar 
• 3. Föreslagen volym (Mölledalsskolan volym) 
• 4. Livskostnadsanalys och hyresberäkning i pdf (GRF, FF, SR) 
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§ 329 Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning 

STK-2024-1026 
 
Sammanfattning 
Sydskånes Avfallsaktiebolag, SYSAV har den 20 juni 2024 tillskrivit ägarkommunerna med 
en hemställan om aktieägarnas ställningstagande om att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning med en fungerande värdekedja (Carbon Capture, 
Utilization and Storage, CCUS). Förutsättningar för att SYSAV ska investera i CCUS i 
enlighet med styrelsens inriktningsbeslut är att det finns en lönsamhetskalkyl med positivt 
nuvärde genom säkrade intäkter samt att investeringen inte överstiger budgetramen 3,2 
miljarder kronor med mer än plus 5 procent i 2023 års penningvärde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige som sitt ställningstagande tillstyrker att SYSAV ska arbeta 
för att uppföra en koldioxidinfångningsanläggning med den inriktning som 
redovisas i ärendet. 
  

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att inför kommande extra 
bolagsstämma i SYSAV pröva huruvida förutsättningarna för investeringsbeslut 
avseende uppförande av en koldioxidinfångningsanläggning är uppfyllda. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar följande: 

• Att i det fortsatta arbetet ska en fördjupad analys av ovanstående faktorer göras 
och återrapporteras till ägarna för nytt godkännande. 

• Att ärendet ska komma tillbaka till ägarna om externa medel uteblir, och den 
ekonomiska kalkylen förändras. 
  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 19. 
 
Anton Sauer (C) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 20. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 21. 
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Beslutet skickas till  
SYSAV 
Stadskontoret, avdelning Bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §577  Ägarnas ställningstagande till Sysavs 

inriktning att uppföra en koldioxidinfångningsanläggning 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Ägarnas ställningstagande till Sysavs  inriktning 

att uppföra en koldioxidinfångningsanläggning 
• Ägarnas ställningstagande till Sysavs  inriktning att uppföra en 

koldioxidinfångningsanläggning 
• Komplettering till ägarnas ställningstagande 2024-10-03 
• Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 

koldioxidinfångningsanläggning inklusive bilagor 
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§ 330 Framställan om överlåtelse av tillsyn för Sjölunda 
avloppsreningsverk och Klagshamns avloppsreningsverk 

STK-2024-1403 
 
Sammanfattning 
Länsstyrelsen Skåne beslutade den 6 september 2022 att överlåta tillsynen enligt 9 kapitlet 
miljöbalken avseende Sjölunda och Klagshamns avloppsreningsverk till miljönämnden i 
Malmö stad. För de båda avloppsreningsverken sker det också återkommande tillsyn enligt 
10 kapitlet miljöbalken (Verksamheter som orsakar miljöskador). Denna tillsyn utförs idag 
av Länsstyrelsen Skåne. Både miljöförvaltningen och Länsstyrelsen Skåne anser att det 
delade ansvaret gör tillsynen mindre effektiv och att det är en fördel om även tillsyn enligt 
10 kap miljöbalken överförs till miljönämnden. 
 
För att tillsynen ska kunna överlåtas behöver Länsstyrelsen Skåne fatta ett beslut om 
överlåtelsen. Malmö stad behöver innan dess göra en hemställan om överlåtelsen och i 
samband med detta visa att miljönämnden uppfyller de krav som finns för att kunna 
bedriva den operativa tillsynen.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att hos Länsstyrelsen Skåne anhålla om överlåtelse 
av tillsyn enligt 10 kap. miljöbalken för Sjölunda avloppsreningsverk, 
anläggningsnummer 1280-50-001, och Klagshamns avloppsreningsverk, 
anläggningsnummer 1280-50-003, till miljönämnden i Malmö stad att gälla från 
och med den tidpunkt Länsstyrelsen Skåne finner lämplig. Framställan sker med 
stöd av 26 kap. 3 § miljöbalken och 1 kap. 18-20 §§ miljötillsynsförordningen. 
  

2. Kommunfullmäktige beslutar att, för det fall Länsstyrelsen Skåne finner att 
tillsynen inte bör överlåtas i enlighet med kommunens framställan, begära att 
Länsstyrelsen Skåne överlämnar ärendet till regeringen för avgörande. Begäran 
sker med stöd av 26 kap. 4 § miljöbalken. 

Beslutet skickas till  
Länsstyrelsen Skåne 
Miljönämnden 
VA SYD 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §565 Framställan om överlåtelse av tillsyn för 

Sjölunda avloppsreningsverk och Klagshamns avloppsreningsverk 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Framställan om överlåtelse av tillsyn för  

Sjölunda avloppsreningsverk och Klagshamns avloppsreningsverk 
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• Förslag till skrivelse KSAU 241118 Malmö stads anhållan hos Länsstyrelsen Skåne 
om överlåtelse av tillsyn enligt 10 kap. miljöbalken 

• Beslut Länsstyrelsen Skåne om övertagande 
• Miljönämnden beslut 240925 § 144 
• Tjänsteskrivelse miljförvaltningen 
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§ 331 Nya nivåer och villkor för parkeringstaxor samt årlig justering i 
förhållande till KPI 

STK-2024-530 
 
Sammanfattning 
Tekniska nämnden har i uppdrag att främja att parkering i första hand sker på 
kvartersmark, men i dagsläget är det dyrare att parkera där än på allmän platsmark. Ledig 
kapacitet finns i parkeringsanläggningar. Nivåer och villkor behöver därför justeras. 
Tekniska nämnden har hemställt om att kommunfullmäktige beslutar om en ändrad 
taxestruktur och införandet av en handläggningsavgift avseende boendeparkeringstillstånd 
samt en justering av högsta gällande timtaxa för parkering på allmän platsmark.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige inför en ny taxestruktur avseende boendeparkering i 
enlighet med i ärendet redovisat förslag, 
  

2. Kommunfullmäktige inför en handläggningsavgift för boendeparkering i enlighet 
med i ärendet redovisat förslag och medger tekniska nämnden att justera avgiften 
på i ärendet redovisat sätt, 
  

3. Kommunfullmäktige inför en ny högstanivå avseende timtaxa i enlighet med i 
ärendet redovisat förslag, samt bemyndigar tekniska nämnden att årligen justera 
denna högstanivå utifrån konsumentprisindex. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar avslag. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) avslagsyrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 22. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 23. 
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Beslutet skickas till  
Tekniska nämnden 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §546 med reservation (M) Nya nivåer och villkor 

för parkeringstaxor samt årlig justering i förhållande till KPI 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Nya nivåer och villkor för parkeringstaxor samt 

årlig justering i förhållande till KPI 
• Tekniska nämnden beslut 240226 § 54 Reservation (SD) och (M) 
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret 
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§ 332 Riktlinjer för intern prissättning 

STK-2024-860 
 
Sammanfattning 
I samband med beslut om budget 2023 beslutade kommunfullmäktige att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och bolag, inventera 
vilka modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera 
ändamålsenligheten av sådana styrmodeller för staden som helhet. 
 
I ärende STK-2023-140 återrapporterades genomförd inventering och utvärdering. 
Kommunfullmäktige beslutade den 23 maj att uppdra åt kommunstyrelsen att, utifrån 
redovisningen av budgetuppdraget, återkomma med förslag på riktlinjer för intern 
prissättning. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott skickade de av stadskontoret föreslagna riktlinjerna för 
intern prissättning på remiss. Av förslaget till riktlinjer framgår att självkostnad gäller som 
huvudprincip för samtliga interna köp-säljrelationer mellan stadens nämnder. Av 
riktlinjerna framgår övergripande instruktioner för hur interna priser bör sättas, följas upp 
och utvärderas. Det framgår även krav på transparens och skriftlig dokumentation. 
 
I detta ärende har remissvaren sammanställts och riktlinjerna för intern prissättning 
justerats. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige godkänner riktlinjerna för intern prissättning. 
  

2. Riktlinjerna ska gälla från och med 1 januari 2025, men enbart för 
överenskommelser som tecknas från och med detta datum. Implementeringen 
för samtliga köp- och säljrelationer sker successivt under 2025 genom om- och 
nytecknande av överenskommelser mellan nämnderna.  

Beslutet skickas till  
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
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Stadsbyggnadsnämnden  
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §547 Riktlinjer för intern prissättning 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Riktlinjer för intern prissättning 
• Remissammanställning Riktlinjer för intern prissättning 
• Riktinjer för intern prissättning efter remiss 
• Remissvar förskolenämnden 
• Förskolenämnden beslut 240828 § 132 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Grundskolenämnden beslut 240828 § 122 
• Remissvar kulturnämnden 
• Kulturnämnden beslut 240827 § 85 
• Remissvar miljönämnden 
• Miljönämnden beslut 240828 § 125 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 240828 § 84 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240828 § 81 
• Remissvar stadsbyggnadsnämnden 
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 240827 § 213 
• Revisorskollegiet avstår från att yttra sig 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 240826 § 76 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240830 § 129 
• Remissvar tekniska nämnden 
• Tekniska nämnden beslut 240827 § 171 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240828 § 260 
• Remissvar servicenämnden 
• Servicenämnden beslut 240827 § 64 Särskilt yttrande (M) och (V) 
• Remissvar överförmyndarnämnden 
• Överförmyndarnämnden beslut 240826 § 87 
• Beslut KSAU 240603 §300 Riktlinjer för intern prissättning; nu fråga om remiss 
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§ 333 Policy för elhandel 

STK-2024-805 
 
Sammanfattning 
Den policy som föreslås här avser att fastställa ansvarsfördelning, reglera risktagande samt 
rutiner för rapportering avseende elhandel. Behovet av en policy grundar sig i att det 
kommer att genomföras förändringar i stadens elhandelsavtal till följd av ändrade 
förutsättningar på elmarknaden. Riskhanteringen blir en mer central fråga i nästa 
elhandelsavtal och därför finns ett behov av att staden antar en policy för elhandel inför 
genomförandet av upphandlingen.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige antar ”Policy för elhandel”.  

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att initiera förslag på en revidering av Malmö stads 
energistrategi i syfte att ersätta inriktningsmålet "Malmö försörjs av 100 procent förnybar 
och återvunnen energi" till "Malmö försörjs av 100 procent fossilfri och återvunnen 
energi". 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 24. 
 

Beslutet skickas till  
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241021 §493 med särskilt yttrande (M) Policy för elhandel 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241021 Policy för elhandel 
• Policy för elhandel 
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§ 334 Redovisning av partistöd för 2023 med utbetalning 2025 

STK-2024-780 
 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen får kommuner ge ekonomiskt bidrag och annat stöd till politiska 
partier för att stärka deras ställning i den kommunala demokratin (partistöd). Enligt Malmö 
stads regler ska mottagare av partistöd årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att 
partistödet har använts för det ändamål som anges i kommunallagen. Till redovisningen ska 
fogas ett granskningsintyg. Samtliga partier i kommunfullmäktige som mottagit partistöd 
avseende år 2023 har inkommit med en redovisning och granskningsrapport inom 
föreskriven tid. Hur storleken på partistödet beräknas bestäms av Malmö stads regler för 
kommunalt partistöd. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att partistöd för 2025 ska betalas ut till de i 
kommunfullmäktige representerade partierna enligt följande: 

Arbetarpartiet Socialdemokraterna (S): 5 870 000 kr 
Moderata Samlingspartiet (M): 3 924 000 kr 
Sverigedemokraterna (SD): 3 089 000 kr 
Vänsterpartiet (V): 2 811 000 kr 
Miljöpartiet De Gröna (MP): 1 421 000 kr 
Liberalerna (L): 1 143 000 kr 
Centerpartiet (C): 865 000 kr 

Beslutet skickas till  
Arbetarpartiet Socialdemokraterna (S) 
Moderata Samlingspartiet (M) 
Sverigedemokraterna (SD) 
Vänsterpartiet (V) 
Miljöpartiet De Gröna (MP) 
Liberalerna (L) 
Centerpartiet (C) 
Stadskontoret, ekonomienheten 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §566 Redovisning av partistöd för 2023 med 

utbetalning 2025 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241118 Redovisning av partistöd för 2023 med 

utbetalning 2025 
• Beräkning Partistöd 2025 
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§ 335 Delårsrapport 2 för 2024 Räddningstjänsten Syd 

STK-2024-1453 
 
Sammanfattning 
Räddningstjänsten Syd redovisar för perioden januari-augusti 2024 intäkter om 279 mnkr 
och ett resultat efter finansiella poster om +7 mnkr med ett negativt balanskravsresultat om 
-3 mnkr. För år 2024 som helhet prognostiseras ett underskott om 3 mnkr med ett negativt 
balanskravsresultat om 13 mnkr att jämföra mot årets budgeterade balanskravsresultat på 
ett underskott om 16 mnkr. Balanskravsresultatet för såväl perioden som för 
helårsprognosen är negativa. Detta  
innebär att förbundet inte lever upp till balanskravet. Räddningstjänsten Syds egna kapital 
vid årsskiftet beräknas fortsatt vara positivt. Förbundets övriga mål för god ekonomisk 
hushållning bedöms i stort kunna infrias. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige lägger Delårsrapport 2 för 2024 för Räddningstjänsten Syd 
till handlingarna. 

Beslutet skickas till  
Räddningstjänsten Syd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §543  Delårsrapport 2 för 2024 Räddningstjänsten 

Syd 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Delårsrapport för 2024 Räddningstjänsten Syd 
• Det sakkunniga biträdets yttrande om delårsrapport RSYD 
• Granskning av delårsrapport RSYD 2024 
• Granskning av god ekonomisk hushållning RSYD 2024 
• Revisorernas bedömning av delårsrapport RSYD 2024 
• Justerat protokoll direktionssammanträde 2024-10-11 
• Räddningstjänsten Syd Delårsrapport 2 2024 
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§ 336 Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta område i Malmö 

STK-2023-1492 
 
Sammanfattning 
Marek Lakatos (V) har inkommit med en motion om utsatta områden i Malmö. 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige ger arbetsmarknads- och socialnämnden samt 
fritidsnämnden i uppdrag att utreda möjligheten att införa bemanning i riskområde och 
särskilt utsatta områden alla dagar i veckan inklusive kvällar och helger med särskilt fokus 
på idrott och hälsa. Dessutom föreslås att idrottshallar och andra lokaler där barn och unga 
vistas samt utemiljöer, bemannas med personal med kompetens inom fritid och/eller 
socialt arbete.  
 
I ärendets beredning har arbetsmarknads- och socialnämnden och fritidsnämnden getts 
möjlighet att yttra sig. De redogör för sitt redan pågående arbete med att bland annat skapa 
trygghet genom uppsökande och förebyggande arbete för att förhindra att ungdomar 
hamnar i kriminalitet. Fritidsnämnden anser att motionärens förslag är en del av stadens 
kommande arbete med hållbar lokal utveckling samt att andemeningen i förslaget framöver 
bör beaktas och utredas vidare inom ramen för detta. Stadskontoret bedömer att 
nämndernas redan idag pågående arbete för att ge barn och unga goda uppväxtvillkor är i 
linje med motionens ambitioner. Liksom intentionerna med arbetet kring lokal utveckling 
och det pågående arbetet med kraftsamlande insatser. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår Marek Lakatos (V) motion om utsatta område i 
Malmö. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 

Beslutet skickas till  
Marek Lakatos (V) 
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Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §550 Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta 

område i Malmö 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta område 

i Malmö 
• Motion av Marek Lakatos (V) om utsatta område i Malmö 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240424 § 138 muntlig Reservation (V) 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Fritidsnämnden beslut 240424 § 50 muntlig Reservation (V) 
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§ 337 Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö 
och Taiwan 

STK-2024-368 
 
Sammanfattning 
Anton Sauer har motionerat om att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att utreda 
möjligheten att fördjupa relationen med Taiwan genom ett tydligt tematiskt 
partnerskapsprojekt eller vänortsavtal. Kommunfullmäktige har antagit en reviderad policy 
för internationellt samarbete som innebär att staden sedan en tid tillbaka avvecklar 
vänskapsorter och liknanden samarbeten och inte bör teckna nya vänortsavtal. Mot 
bakgrund av att befintliga vänortssamarbeten inte är så aktiva och att stadens samarbeten 
stad-till-stad främst sker genom medlemskap i multilaterala nätverk samt att enligt Malmö 
stads reviderade policy för internationella samarbeten ska nya samarbeten vara 
tidsbegränsade och kopplade till strategiska utvecklingsområden bedömer stadskontoret att 
det inte är relevant att utreda ett samarbete med Taiwan och föreslår därför att motionen 
avslås.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer 
mellan Malmö och Taiwan. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 
 
Helena Nanne (M) instämmer i Anton Sauers (C) bifallsyrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i Anton Sauers (C) bifallsyrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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Beslutet skickas till  
Anton Sauer (C) 
Stadskontoret, omvärld- och näringslivsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §568 med muntlig reservation (M) Motion Anton 

Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö och Taiwan 
• G-Tjänsteskrivelse 241118 Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer 

mellan Malmö och Taiwan 
• Motion Anton Sauer (C) om att fördjupa relationer mellan Malmö och Taiwan 
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§ 338 Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) om 
kompisbänken 

STK-2024-419 
 
Sammanfattning 
Lisbeth Persson-Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) föreslår i en motion att berörda 
nämnder utreder att införa projekt ”röd bänk/kompisbänk” på olika skolgårdar i Malmö. 
 
Grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttrat sig i ärendet. 
Båda nämnder lyfter vikten av att arbeta förebyggande efter varje skolas lokala behov. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av Lisbeth Persson-Ekström (SD) och 
Jacqueline Maly (SD) om kompisbänken. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
 

Beslutet skickas till  
Motionärerna 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241118 §567 Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) och 

Jacqueline Maly (SD) om kompisbänken 
• G-Tjänsteskrivelse - KSAU 241118 Motion om kompisbänken 
• Motion Lisbeth Persson-Ekström (SD) och Jacqueline Maly (SD) om 

kompisbänken 
• Remissvar grundskolenämnden 
• Grundskolenämnden beslut 240923 § 140 Reservation (SD) 
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• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240927 § 151 muntlig Reservation 

(SD) 
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§ 339 Motion Anders Olin (SD) om personalrekrytering i kommunala 
verksamheter 

STK-2024-498 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har att ta ställning till en motion från Anders Olin (SD) där 
motionären föreslår att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att utreda förutsättningarna för 
att införa en modell för unga att kunna arbeta i kommunala verksamheter i syfte att skapa 
ett intresse för yrkeskategorier där staden har svårt att rekrytera samt att identifiera vilka 
kategorier som skulle vara lämpliga för denna modell. Synpunkter på motionens förslag har 
inhämtats från arbetsmarknads- och socialnämnden, fritidsnämnden, 
funktionsstödsnämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden samt hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anders Olin (SD) om personalrekrytering i 
kommunala verksamheter besvarad med hänvisning till vad som redovisats i 
ärendet. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Helena Nanne (M) instämmer i Magnus Olssons (SD) bifallsyrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Anders Olin (SD) 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
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Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241104 §520 Motion Anders Olin (SD) om 

personalrekrytering i kommunala verksamheter 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241104 Motion av Anders Olin (SD) om 

personalrekrytering i kommunala verksamheter 
• Motion Anders Olin (SD) om personalrektyrering i kommunala verksamheter 
• Fritidsnämnden beslut 240620 § 75  muntlig Reservation (SD) och (M) 
• Remissvar fritidsnämnden 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240828 § 79 muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 240828 § 261 muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 240830 § 137 muntlig Reservation 

(M) och (SD) 
• Remissvar gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 240826 § 77 muntlig Reservation (SD) 
• Remissvar funktionsstödsnämnden 
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§ 340 Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och uppmärksamma den 
internationella dagen för att bekämpa islamofobi 

STK-2024-566 
 
Sammanfattning 
Anfal Mahdi (V) föreslår i en motion att Malmö stad årligen ska erkänna och 
uppmärksamma den 15 mars, FN:s internationella dag för bekämpandet av islamofobi. 
Kulturnämnden har yttrat sig i ärendet. Av yttrandet framkommer att nämnden sedan flera 
år har bedrivit verksamhet med särskilt fokus mot islamofobi och afrofobi, bland annat 
genom att årligen uppmärksamma den 15 mars i form av publika evenemang. 
Stadskontoret konstaterar att det redan finns ett antal satsningar i staden i syfte att 
motverka islamofobi, bland annat genom uppmärksammandet av den internationella dagen 
för att bekämpa islamofobi den 15 mars.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anfal Mahdi (V) om att erkänna och 
uppmärksamma den internationella dagen för att bekämpa islamofobi besvarad 
med vad som redovisats i ärendet.  

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag till motionen. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Anfal Mahdi (V) 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241104 §521 Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och 

uppmärksamma den internationella dagen för att bekämpa islamofobi 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241104 Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och 

uppmärksamma den internationella dagen för att bekämpa islamofobi 
• Motion Anfal Mahdi (V) om att erkänna och uppmärksamma den internationella 

dagen för att bekämpa islamofobi 
• Remissvar kulturnämnden 
• Kulturnämnden beslut 240618 § 78 muntlig Reservation (SD) 
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§ 341 Motion Anders Andersson (V) - Synliggör och använd 
språkkompetensen inom äldreomsorgen 

STK-2024-639 
 
Sammanfattning 
Anders Andersson (V) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att hälsa-, vård-, och 
omsorgsnämnden ges i uppdrag att ta fram en strategi för att bättre ta tillvara 
språkkompetensen hos personalen för att bättre kunna möta behoven hos äldre med annat 
modersmål än svenska. 
 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har yttrat sig angående motionen och föreslår att 
motionen avslås. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 

1. Kommunfullmäktige avslår motion från Anders Andersson (V) om att synliggöra 
och använda språkkompetensen inom äldreomsorgen. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar bifall till motionen. 
 
Helena Nanne (M) instämmer i Anders Skans (V) bifallsyrkande. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Anders Skans (V) bifallsyrkande. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 25. 
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Beslutet skickas till  
Anders Andersson (V) 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
Stadskontoret, HR-avdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §548 med muntlig reservation (M) Motion Anders 

Andersson (V) - Synliggör och använd språkkompetensen inom äldreomsorgen 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Motion av Anders Andersson (V) - Synliggör 

och använd språkkompetensen inom äldreomsorgen 
• Motion Anders Andersson (V) - Synliggör och använd språkkompetensen inom 

äldreomsorgen 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 240828 § 77 Reservation (V) och (M+C) 
• Remissvar hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 
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§ 342 Uppdragsdirektiv romsk inkludering 

STK-2024-1544 
 
Sammanfattning 
Samordningsansvaret för Malmö stads arbete med de nationella minoriteterna är uppdelat 
mellan två nämnder i Malmö stad. Ansvaret för samordning med den romska minoriteten 
ligger på kulturnämnden, medan kommunstyrelsen har samordningsansvar för arbetet med 
övriga nationella minoritetsgrupper.  
 
2018 inrättades Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer med representanter 
från föreningar inom den romska grupper. Rådet är underställt kommunstyrelsen men har 
administrerats av Romskt informations- och kunskapscenter via kulturnämnden. En 
översyn av Romska rådets verksamhet genomfördes under 2023. 
 
Rådet ligger under kommunstyrelsen medan samordningen av arbetet med romsk 
inkludering ligger under kulturnämnden. Stadskontoret menar att det skapar en otydlig 
struktur och ansvarsfördelning. Dessutom behövs ett klargörande gällande skillnaden 
mellan de öppna samråden mellan romer och tjänstepersoner i relation till en romsk-
politisk dialog. Den nuvarande strukturen skapar även begränsningar i förankringen av 
arbetet med romsk inkludering brett i staden. Syftet med rådets arbete behöver därför 
förtydligas samtidigt som kopplingen till stadens övriga arbete med romsk inkludering 
behöver ses över. 
 
Utöver det har det förekommit en medial uppmärksamhet som lett till ett bristande 
förtroende för rådets arbete och bristande rådighet över granskning av ledamöter.  
 
Stadskontoret föreslår därför att kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att 
genomföra en genomlysning av stadens arbete med romsk inkludering. Genomlysningen 
ska svara på om nuvarande organisationsform ger förutsättningar för att uppfylla kraven i 
aktuell lagstiftning och ambitionerna i Policy avseende Malmö stads arbete med att 
tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter. Genomlysningen föreslås genomföras av 
en extern resurs. 
 
Stadskontoret föreslås även få i uppdrag att genomföra en uppföljning av Romska rådets 
verksamhet. Uppföljningen ska svara på vilka anpassningar som behöver göras för att 
skapa ett inkluderande forum för dialog och samverkan med en närvaro från alla partier 
som representeras i kommunstyrelsen. Uppföljningen föreslås genomföras av en extern 
resurs. Under den period som uppföljningen genomförs bör Romska rådets verksamhet 
pausas, med undantag för genomförandet av rådets årliga konferens och Förintelsens 
minnesstund i januari 2025. 
 
Genomlysningen av det samlade arbetet och uppföljningen av Romska rådet ska göras i 
dialog med romska Malmöbor och syfta till att förändra och förbättra samarbetet med och 
för den romska minoriteten. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge stadskontoret i uppdrag att genomföra en 
genomlysning av stadens samlade arbete med romsk inkludering under 2025. 
  

2. Kommunstyrelsen beslutar att ge stadskontoret i uppdrag att genomföra en 
uppföljning av Romska rådets verksamhet under 2025. 
  

3. Kommunstyrelsen beslutar att pausa Romska rådets verksamhet inklusive möten 
under den period som uppföljningen genomförs, med undantag för 
genomförandet av rådets årliga konferens och Förintelsens minnesstund i januari 
2025. 
  

4. Kommunstyrelsen beslutar att genomlysningen av det samlade arbetet och 
uppföljningen av Romska rådet ska göras i dialog med romska Malmöbor och 
syfta till att förändra och förbättra samarbetet med och för den romska 
minoriteten. 
  

5. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att återrapportera ärendet senast i 
september 2025. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Anders Skans (V) yrkar att lägga till en beslutspunkt i beslutet om att genomlysningen ska 
göras av en extern resurs med kunskap om området nationella minoriteter. 
 
Helena Nanne (M) yrkar enligt följande: 

• Att i andra beslutspunkten byts ordet "uppföljning" ut mot "genomlysning". 
• Att den tredje beslutspunkten ändras så att kommunstyrelsen upplöser rådet för 

den nationella minoriteten romer. 
Helena Nanne (M) yrkar även att följande beslutspunkter läggs till i beslutet: 

• Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att utreda nya former för att 
organisera arbetet för romsk inkludering. 

• Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att återrapportera ärendet senast i 
september 2025. 
  

Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkanden. 
 
Magnus Olsson (SD) instämmer i den del av Helena Nannes (M) yrkanden avseende 
ändring av den andra och tredje beslutspunkten. 
 
Efter ajournering konstaterar ordföranden först att det endast föreligger ett förslag till 
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beslut beträffande den första och fjärde beslutspunkten i kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut, och finner därmed att kommunstyrelsen bifaller dessa. 
 
Ordföranden prövar därefter bifall mot avslag till Anders Skans (V) tilläggsyrkande om att 
genomlysningen ska göras av en extern resurs med kunskap om området nationella 
minoriteter, och finner att kommunstyrelsen avslår Anders Skans (V) tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden prövar därefter bifall mot avslag till Helena Nannes (M) ändringsyrkanden, 
med instämmande från Anton Sauer (C) och Magnus Olsson (SD), om att i den 
andra beslutspunkten byta ut ordet "uppföljning" ut mot "genomlysning", och om att den 
tredje beslutspunkten ändras så att kommunstyrelsen upplöser rådet för den nationella 
minoriteten romer, och finner att kommunstyrelsen avslår Helena Nannes (M) 
ändringsyrkanden. 
 
Ordföranden prövar därefter bifall mot avslag till Helena Nannes (M) första 
tilläggsyrkande, med instämmande från Anton Sauer (C), om att uppdra åt stadskontoret att 
utreda nya former för att organisera arbetet för romsk inkludering, med instämmande från 
Anton Sauer (C), och finner att kommunstyrelsen avslår Helena Nannes (M) 
tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden prövar slutligen bifall mot avslag till Helena Nannes (M) 
andra tilläggsyrkande, med instämmande från Anton Sauer (C), om att uppdra åt 
stadskontoret att återrapportera ärendet senast i september 2025, och finner att 
kommunstyrelsen bifaller Helena Nannes (M) tilläggsyrkande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 26.  
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 27. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 28. 

Beslutet skickas till  
Kulturnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241125 §592 med reservation (M) Uppdragsdirektiv romsk 

inkludering 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241125 Uppdragsdirektiv romsk inkludering 
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§ 343 Besvarande av nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) - Avveckla 
Malmö stads romska råd och utred RIKC 

STK-2024-1275 
 
Sammanfattning 
Magnus Olsson (SD) har inkommit med ett nämndinitiativ om att avveckla Malmö stads 
romska råd och utreda RIKC (Romskt informations och kunskapscenter). Vid 
kommunstyrelsens möte den 10 oktober 2024 fick stadskontoret i uppdrag att bereda 
ärendet. 
 
Samordningsansvaret för arbetet med nationella minoriteter är uppdelat mellan två 
nämnder i Malmö stad. Ansvaret för samordning av arbetet med den romska minoriteten 
ligger på kulturnämnden, medan kommunstyrelsen ansvarar för samordningen av arbetet 
med övriga nationella minoritetsgrupper. Romska rådet som plattform för samverkan och 
dialog utreddes 2023. Stadskontoret konstaterar att rådet har visat sig ha svårt att fullt ut 
uppnå sitt syfte som forum för dialog med den nationella minoritetsgruppen romer och 
stadens förtroendevalda. 
 
Efter dialog med ordföranden i Romska rådet och genomgång av tidigare fattade beslut 
rörande rådet och RIKC, föreslår stadskontoret i ett separat ärende (STK-2024-1544)  
att kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att genomföra en genomlysning av 
stadens arbete med romsk inkludering. Genomlysningen ska svara på om nuvarande 
organisationsform ger förutsättningar för att uppfylla kraven i aktuell lagstiftning och 
ambitionerna i Policy avseende Malmö stads arbete med att tillgodose de nationella 
minoriteternas rättigheter. Genomlysningen föreslås genomföras av en extern resurs. 
 
Stadskontoret föreslås även få i uppdrag att genomföra en uppföljning av Romska rådets 
verksamhet. Uppföljningen ska svara på vilka anpassningar som behöver göras för att 
skapa ett inkluderande forum för dialog och samverkan med en närvaro från alla partier 
som representeras i kommunstyrelsen. Uppföljningen föreslås genomföras av en extern 
resurs. Under den period som uppföljningen genomförs bör Romska rådets verksamhet 
pausas, med undantag för genomförandet av rådets årliga konferens och Förintelsens 
minnesstund i januari 2025.Genomlysningen av det samlade arbetet och uppföljningen av 
Romska rådet ska göras i dialog med romska Malmöbor och syfta till att förändra och 
förbättra samarbetet med och för den romska minoriteten. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen anser nämndinitiativets första yrkande om att ge stadskontoret 
i uppdrag att genomföra en genomgående granskning av RIKC (Romskt 
informations- och kunskapscenter) besvarat. 
  

2. Kommunstyrelsen avslår nämndinitiativets andra yrkande om att avveckla Malmö 
stads råd för den nationella minoriteten romer. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till det andra yrkandet i nämndinitiativet. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 29. 
 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en skriftlig reservation, bilaga 30. 

Beslutet skickas till  
Magnus Olsson (SD) 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, hållbarhetsavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241125 §593 med reservation (M) Besvarande av 

nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) - Avveckla Malmö stads romska råd och utred 
RIKC 

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241125 Besvarande av nämndinitiativ Magnus Olsson 
(SD)- Avveckla Malmö stads romska råd och utred RIKC 

• Nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) - Avveckla Malmö stads romska råd och utred 
RIKC 

• Beslut KS 240911 §244 Nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) - Avveckla Malmö 
stads romska råd och utred RIKC 
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§ 344 Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne (M) och Anton Sauer 
(C) - Lägg ner romska rådet 

STK-2024-1277 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) har inkommit med ett nämndinitiativ om att lägga 
ner Romska rådet. Vid kommunstyrelsens möte den 11 september 2024 fick stadskontoret i 
uppdrag att bereda ärendet. 
 
Samordningsansvaret för arbetet med nationella minoriteter är uppdelat mellan två 
nämnder i Malmö stad. Ansvaret för samordning av arbetet med den romska minoriteten 
ligger på kulturnämnden, medan kommunstyrelsen ansvarar för samordningen av arbetet 
med övriga nationella minoritetsgrupper. Romska rådet som plattform för samverkan och 
dialog utreddes 2023. Stadskontoret konstaterar att rådet har visat sig ha svårt att fullt ut 
uppnå sitt syfte som forum för dialog med nationella minoritetsgruppen romer och stadens 
förtroendevalda. 
 
Efter dialog med ordföranden i Romska rådet och genomgång av tidigare fattade beslut 
rörande rådet och Romskt informations- och kunskapscenter (RIKC), föreslår 
stadskontoret i ett separat ärende (STK-2024-1544) att kommunstyrelsen ger stadskontoret 
i uppdrag att genomföra en genomlysning av stadens arbete med romsk inkludering. 
Genomlysningen ska svara på om nuvarande organisationsform ger förutsättningar för att 
uppfylla kraven i aktuell lagstiftning och ambitionerna i Policy avseende Malmö stads 
arbete med att tillgodose de nationella minoriteternas rättigheter. Genomlysningen föreslås 
genomföras av en extern resurs. 
 
Stadskontoret föreslås även få i uppdrag att genomföra en uppföljning av Romska rådets 
verksamhet. Uppföljningen ska svara på vilka anpassningar som behöver göras för att 
skapa ett inkluderande forum för dialog och samverkan med en närvaro från alla partier 
som representeras i kommunstyrelsen. Uppföljningen föreslås genomföras av en extern 
resurs. Under den period som uppföljningen genomförs bör Romska rådets verksamhet 
pausas, med undantag för genomförandet av rådets årliga konferens och Förintelsens 
minnesstund i januari 2025. 
Genomlysningen av det samlade arbetet och uppföljningen av Romska rådet ska göras i 
dialog med romska Malmöbor och syfta till att förändra och förbättra samarbetet med och 
för den romska minoriteten. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
 

1. Kommunstyrelsen avslår nämndinitiativets första yrkande om att upplösa rådet 
för den nationella minoriteten romer. 
  

2. Kommunstyrelsen anser nämndinitiativets andra yrkande om att uppdra åt 
stadskontoret att utreda nya former för att organisera arbetet för romsk 
inkludering i Malmö besvarat. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) bifallsyrkande. 
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till nämndinitiativets första yrkande. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut, ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en skriftlig reservation, bilaga 31. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241125 §594 med reservation (M) Besvarande av 

nämndinitiativ Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) - Lägg ner romska rådet 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241125 Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne (M) 

och Anton Sauer (C) - Lägg ner romska rådet 
• Nämndinitiativ Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) - Lägg ner romska rådet 
• Beslut KS 240911 §245 Nämndinitiativ Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) - 

Lägg ner romska rådet 
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§ 345 Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Frys partistödet 
till Socialdemokraterna 

STK-2024-1443 
 
Sammanfattning 
Helena Nanne (M) har inkommit med ett nämndinitiativ där hon mot bakgrund av en 
redogörelse för lotteriverksamheten inom bolaget Kombispel föreslår att 
kommunfullmäktige ska frysa Socialdemokraterna i Malmös partistöd och ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en extern granskning av Socialdemokraterna i 
Malmö utifrån lotteriverksamheten. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen avslår nämndinitiativet från Helena Nanne (M) om att frysa 
partistödet till Socialdemokraternaoch ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
genomföra en extern granskning av Socialdemokraterna i Malmö utifrån 
lotteriverksamheten. 

   

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till  
Helena Nanne (M) 
Stadskontoret, avdelningen för intern ledning och stöd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 241111 §551 med reservation (M) Besvarande av 

nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Frys partistödet till Socialdemokraterna 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 241111 Nämndinitiativ Helena Nanne (M) angående 

fryst partistöd till Socialdemokraterna 
• Nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Frys partistödet till Socialdemokraterna 
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• Beslut KS 241015 § 293 Nämndinitiativ Helena Nanne (M) - Frys partistödet till 
Socialdemokraterna 
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Bilaga 1 

 

 

Reservation 
 

STK-2024-1067 Remiss Region Skåne -Trafikförsörjningsprogram 2025-2035  
Malmö stad har fått möjlighet att inkomma med synpunkter på Region Skånes och Skånetrafikens 
förslag till Trafikförsörjningsprogram för Skåne 2025-2035. I programmet beskrivs vilka mål, 
ställningstaganden och planeringsprinciper som ska styra den långsiktiga utvecklingen av 
kollektivtrafiken i Skåne. Ärendet har remitterats till stadsbyggnadsnämnden och tekniska 
nämnden. Tekniska nämnden, stadsbyggnadsnämnden och miljönämnden ställer sig bakom det 
gemensamma yttrande som lämnats av MalmöLundregionen. Därutöver har tekniska nämnden och 
stadsbyggnadsnämnden yttrat sig generellt och med specifika förslag till ändringar. 

Sverigedemokraterna har i remissinstanserna reserverat sig mot flertalet objekt i 
Trafikförsörjningsprogrammet. Därutöver är det tydligt att styret bedriver en bilfientlig politik och 
aktivt verkar för att försvåra för bilisterna i staden. Kollektivtrafik i all ära, men det fungerar inte 
för alla Malmöbor, pendlare eller andra resande i staden. 

Under sammanträdet yrkade vi i enlighet med de reservationer som lämnats i ärendet. Då yrkandet 
ej vann gehör reserverar vi oss mot beslutet.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 2        
         
   

Reservation 
 

4. Remiss Region Skåne -Trafikförsörjningsprogram 2025-2035 
Vänsterpartiet anser att Trafikförsörjningsprogramet på flera punkter utgör en god grund för en 
framtida kollektivtrafik, som har ett fokus på miljöpåverkan och resenären. Att kollektivtrafiken 
ska drivas med 100% förnybar energi är väldigt bra. Vad som är mindre bra är att 
marknadsandelen för kollektivtrafiken är så ringa, och att den mer bygger på prognostisering än 
på vad medborgare och planeten behöver. Vi anser således att programmets övergripande mål är 
ambitionslöst och saknar en vilja att styra mot en hållbar framtid och för att uppnå miljömål och 
internationella åtaganden. Men en ökad marknadsandel för kollektivtrafiken skulle vi på ett bättre 
vis svara upp mot de planetära gränserna, samtidigt som vi skulle erbjuda vad medborgarna 
efterfrågar. Kollektivtrafiken måste expandera på ett helt annat sätt än vad som föreslås.  

Baserat på detta så yrkar inom Mål 8 att: - Kollektivtrafikens marknadsandel bör höjas, till 50% 
till år 2035 samt till 45% år 2030.  

Då vårt förslag röstades ner så reserverade vi oss mot beslutet.   

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Anders Skans 

Tobias Petersson  

 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal   



Bilaga 3       
       
  

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-1118 Remiss Landsbygds- och infrastrukturdepartementet - 
Trafikverkets redovisning av regeringsuppdrag om hantering av 
transportdispenser  
Kommunstyrelsen tar i detta ärende beslut om ett yttrande till Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet. Det redovisas hur de rättsliga och praktiska möjligheterna ser ut för 
Trafikverket att, helt eller delvis, sköta ärendehandläggningen och fatta beslut om undantag. Om 
regeringen beslutar att genomföra en förändring så behöver Trafikverket tilldelas ett 
genomförandeuppdrag. Mot bakgrund hur illa hanteringen av transportdispenser hittills har skötts 
av Trafikverket är vi tveksamma till att lägga hela huvudansvaret på Trafikverket. Vi ser snarare att 
utredningen borde kompletteras med att utreda alternativ till att Trafikverket ges 
huvudmannaskapet för transportdispenser. Sverigedemokraterna är sedan tidigare starkt kritiska till 
Trafikverket som sedan sammanslagningen av Banverket och Vägverket 2010 har växt med över 
50 procent. Sverigedemokraterna i riksdagen har en kommittémotion som förespråkar en delning 
av Trafikverket utifrån trafikslag (väg respektive järnväg) samt en kraftig neddragning. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 4       
        
    

Reservation 
 

Ärende 6. Remiss från Utbildningsdepartementet – Offentlighetsprincipen eller 
insynslag (SOU 2024:28) och Offentlighetsprincipen med lättnadsregler för 
mindre enskilda huvudmän i skolväsende (U2024/01169) 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att Malmö stad i sitt svar på remissen skulle förorda 
insynsprincipen. 

Det råder stor enighet kring att bättre insyn är nödvändig i enskilda huvudmäns verksamhet för 
att kunna säkerställa kvalitet och likvärdighet, därför välkomnar Moderaterna regeringens initiativ. 

För Moderaterna och Centerpartiet är det tydligt att spåret om att införa en insynslag är den bästa 
avvägningen mellan samhällets möjlighet till relevanta delar de enskilda huvudmännens 
verksamhet och deras förutsättningar fullfölja uppdraget med rimliga villkor. 

Då vårt yrkande ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M)   



Bilaga 5 

 

 

Reservation 
 

STK-2024-1178 Remiss Utbildningsdepartementet - Offentlighetsprincipen eller 
insynslag (SOU 2024:28) och Offentlighetsprincipen med lättnadsregler för 
mindre enskilda huvudmän i skolväsende (U2024/01169)  
Sverigedemokraterna vill se införandet av den insynsprincip som kallas insynslag i SOU 2024:28. 
Vi anser att alla andra alternativ öppnar upp möjligheterna för organiserad aktivism gentemot små 
friskolor genom att en mängd handlingar begärs ut och vi befarar att detta kan leda till att den 
administrativa bördan blir så pass tung att dessa skolor får kämpa med överlevnaden. Det är viktigt 
för oss att det fastställs en detaljerad lista med de typer av handlingar som ska kunna begäras ut. 

 

Under ärendet stödde vi Moderaternas yrkande. Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss mot 
beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 6       
       
  

Reservation 
 

STK-2024-1267 Remiss Utbildningsdepartementet - Bildning, utbildning och 
delaktighet - folkbildningspolitik i en ny tid (SOU 2024:42)  
Kommunstyrelsen tar i detta ärende beslut om ett yttrande till Utbildningsdepartementet. Vi står 
bakom alternativ två vilket är en myndighetslösning, vilket betyder att Folkbildningsrådet blir av 
med sitt myndighetsuppdrag.  

Alternativ ett menar vi kommer vara ett kostsamt förslag i och med att en rad andra myndigheter 
ges i uppdrag att se till att Folkbildningsrådet sköter sitt uppdrag, vilket utgör en underlig 
förvaltningspolitisk lösning – dessutom kommer förslaget leda till ökande kostnader.  

Generellt är vår hållning att kontroll är bättre än tillit. Den nuvarande strukturen med 
Folkbildningsrådet fungerar inte på grund av de återkommande problemen med fusk och den 
inneboende jävsituationen som uppstår genom att Folkbildningens aktörer själva utgör 
Folkbildningsrådet. En myndighetslösning skulle innebära att jävsituationen inte längre finns och 
staten får en större kontroll över medlen som betalas ut. Myndighetslösningen innebär således att 
vi kan se till att medlen inte fuskas med eller att det går till islamister eller andra extremister.  

Under sammanträdet yrkade vi bill till Moderaternas yrkande. Då det inte vann gehör reserverar 
vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 7 

 

 

Reservation 
 

STK-2024-1408 Ansökan Internationella Kvinnoföreningen i Malmö (IKF) om 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) gällande 3 års Basfinansiering  
Internationella Kvinnoföreningen i Malmö (IKF) har inkommit med en ansökan om ett årligt 
ekonomiskt stöd på 1 221 311 kronor för åren 2024-2026. Ansökan avser lön till tre 
studiegruppsledare, andra löner och löpande kostnader. Förslaget är att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beviljar IKF ett bidrag om 300 000 kronor för 2024 med återrapportering från IKF 
senast april 2025. Vidare föreslås att stadskontoret, i samarbete med arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen, hanterar ansökan avseende kommande år och återkommer med förslag till 
beslut senast maj 2025. 

Sverigedemokraterna noterar att IKF har haft 211 besökare på sina studiegrupper, dock är endast 
116 unika besökare. Det krävs vidare endast 80% närvaro för att få ett diplom. Kursansvariga 
förväntas även tillhandahålla barnvakt. 

Det säger inte mycket om resultaten. Vi förstår att det är behjärtansvärt, men kan inte bevilja medel 
till sådana typer av föreningar utan att ha ett gediget underlag att gå på. 

Under sammanträdet yrkade vi avslag på ärendet. Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss 
mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 8       
       
  

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-1074 Utvärdering av Malmö stads medlemskap i United Cities and 
Local Governments (UCLG) 
Ärende har inkommit från kulturnämnden där nämnden redovisar sitt engagemang i 
kulturkommittén ’Leading City for Culture’ i nätverket United Cities and Local Governments. 
Nämnden ger även förslag på att avsluta sitt medlemskap i kulturkommittén samt föreslår att satsa 
på Eurocities program för samarbete med kultur i relation till klimat och hållbarhetsutmaningar 

Sverigedemokraterna har i sig inga invändningar mot förslaget till beslut, men vill betona att vi 
inte ser att vi kommer godkänna några liknande satsningar framöver. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 9       
       
  

Reservation 
 

STK-2024-1301 Medel till Öppna Malmö för 2025/2026  
Sverigedemokraterna Malmö följer upp våra tidigare ställningstaganden kopplat till verksamheten. 
Vi har egna förslag och satsningar för att bemöta antisemitism och annan extremism i Malmö. Vi 
ställer oss inte bakom satsningen migrationsutställning Wisdome. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 10       
       
  

Reservation 
 

STK-2024-1522 Överföring från kommunstyrelsens anslag till förfogande för 
tekniska nämnden  
Sverigedemokraterna följer upp vår tidigare reservation från tekniska nämnden.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



 
   
 
Bilaga 11         
          
   

Reservation 
 

Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, Gånglåtsvägen och 
projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 Lindängen C inom MEX-linje 2 och 
8, Storstadspaketet, tekniska nämnden 
Ärendet avser en investering på 600 mnkr. för stora ombyggnationer av gaturummet längs 
Munkhättegatan från korsningen med Eriksfältsgatan, Söderkullagatan och delar av 
Tornfalksgatan, Gånglåtsvägen, Lindängsvägen och Eriksfältsgatan från Inre Ringvägen till 
Nydalarondellen för MEX-linje 2 och MEX-linje 8. 

Vi yrkar avslag på objektsgodkännandet av följande skäl: 

Linje 2. Investeringen ska delfinansieras av staten under förutsättning att det byggs bostäder längs 
linjen. För närvarande ser det mörkt ut eftersom lejonparten av de nya bostäderna är tänkta att 
byggas i Nyhamnen, och där går både planarbete och marktilldelning på sparlåga. Till detta ska 
läggas att resterande del av linje 2 i dag trafikeras med 18-meters ledbussar, som klarar av att 
trafikera nuvarande linjestråk utan gigantiska ombyggnader och som enligt trafikstatistiken har en 
tillräcklig kapacitet utan abnorma ombyggnader. 

Linje 8. Redan i dag trafikeras linje 8 av eldrivna 24-meters dubbelledbussar som klarar av sin 
trafik på nuvarande gator. Därmed ser vi inga behov av investeringar i den storleksordningen 
som föreslås, då det inte förespås någon trafiknytta som motsvarar investeringen. 

Enligt vår uppfattning borde investeringar i den nu aktuella omfattningen föregås av en rimligt 
bred förankring i politiken och inte köras fram utan hänsyn till vad oppositionen framför. Från 
moderat sida är vi självklart positiva till de anpassningar av gaturummet som behövs för en 
rationell trafikering, men säger nej till onödiga ombyggnader. Att staten betalar strax under 50% 
av investeringen gör inte saken bättre, kommunens pengar och statens pengar kommer alla från 
samma källa, nämligen skattekollektivet och borde hanteras mera omsorgsfullt. I debatten glöms 
dessutom kapitalkostnaden lätt bort. När investeringen är gjord kommer framtida Malmöbor att i 
många år behöva betala höga driftkostnader för i många fall onödiga investeringar. 

Ett annat problem som skapas genom ombyggnationen är att den nya cykelbanan som föreslås 
byggs mitt framför utfarten för flera fastigheter, vilket innebär att de boende måste passera över 
cykelbanan vid in- och utfart till sin fastighet. Nya trafiklösningar ska bidra till en säkrare 
trafikmiljö, inte skapa nya risker för allvarliga olyckor. För oss moderater är det uppenbart att ett 
bättre alternativ för utbyggnaden måste väljas framför det som nu föreslås. 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M)  



Bilaga 12       
       
  

Reservation 
 

STK-2024-1523 Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, 
Gånglåtsvägen och projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 Lindängen C 
inom MEX-linje 2 och 8, Storstadspaketet, tekniska nämnden    
Sverigedemokrater har konsekvent sagt nej till införandet av samtliga MEX-linjer, vi anser att 18 
meters bussen fyller stadens kapacitetsbehov inom överskådlig tid. Superbussen är ett 
symbolpolitiskt projekt som bara i detta ärende kostar skattebetalarna 600 miljoner i 
investeringsutgifter och driftkostnader om 38 miljoner kronor, resurser som borde användas på ett 
betydligt mycket mer effektivt sätt! Vi kan i objektgodkännandet konstatera att det försvinner 110 
parkeringsplatser och utrymmet för bilen ytterligare minskar i staden. Vi anser att det inom 
objektgodkännandet redan finns välfungerande cykelbanor som täcker behovet. Istället för att 
anlägga nya cykelbanor utmed hårt trafikerade vägar bör man förbättra redan befintliga cykelvägar. 
I projektet kan man även se en planerad cykelsträcka som framstår som rent trafikfarlig "radhusen 
vid Munkhättegatan". 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 13         
          
   

Särskilt yttrande 
 

22. Objektsgodkännande för projekt 2.12-2.13 Munkhättegatan, Gånglåtsvägen 
och projekt 8.4.1 Nydalavägen-Lindängen C, 8.5 Lindängen C inom MEX-linje 2 
och 8, Storstadspaketet, tekniska nämnden   

Centerpartiet i Malmö välkomnar Storstadspaketets satsning på en hållbar och attraktiv stadsmiljö 
med förbättrad kollektivtrafik, gång- och cykelmöjligheter samt ökad grönska. Samtidigt ser vi 
behov av justeringar för att bättre möta målet om en dynamisk och levande stad.  

För att skapa en trygg och attraktiv stadsutveckling bör fokus ligga på att skapa levande gatumiljö, 
särskilt i områden med stora parkeringsytor. Genom att exploatera dessa ytor för tätare 
byggnation och blandstad längs huvudgatorna kan aktivitet och trygghet i det offentliga rummet 
öka. Denna typ av exploatering var en viktig del av den ursprungliga planen, och det är beklagligt 
att den har fallit bort. 
 

Kommunstyrelsen 2024-11-27  
 

Anton Sauer (C)  



Bilaga 14        
         
   

Reservation 
 

23. Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 m.fl., projekt 6664, Dp5644 

Inte till salu 
Vänsterpartiet vänder sig mot att det i Malmö stads markanvisningspolicy är upp till exploatören 
att välja vilken upplåtelseform som ska användas. Vänsterpartiet vill att det är kommunen som 
ska avgöra upplåtelseformen från fall till fall. Det är Vänsterpartiets uppfattning att upplåtelse 
med tomträtt ska vara det normala. 

Vår mark är en ändlig resurs. Upplåtelse med tomträtt ger en stabil framtida inkomst istället för 
en tillfällig vid försäljning. 

Vår gemensamt ägda mark är viktigt för stadens framtida planering. Genom att kommunen äger 
mark ger det rådighet över stadens utveckling när det gäller boende, arbetsplatser, offentlig 
service, fritidsverksamhet och de gröna livskvaliteterna. 

Det är viktigt att slå vakt om det gemensamma ägandet. Vi vill inte sälja Malmöbornas mark. 

Då vårt förslag röstades ner så reserverade vi oss mot beslutet.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Anders Skans 

Tobias Petersson 

 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal   



Bilaga 15       
       
  

Särskilt yttrande 
 

STK-2024-1525 Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 m.fl., projekt 6664, 
Dp5644  
Tekniska nämnden avser att avyttra fastigheterna Lockarp 27:19 och 27:20 samt delar av Lockarp 
27:15 och 31:1 till Region Skåne via Regionfastigheter. Regionfastigheter avser att bygga en 
bussdepå på fastigheterna vilken ska hyras ut till Skånetrafiken. Tekniska nämnden har nu anhållit 
om att kommunfullmäktige godkänner i ärendet upprättat köpeavtal avseende fastigheterna 
Lockarp 27:19 och 27:20 samt delar av Lockarp 27:15 och 31:1. 

Vi Sverigedemokrater vill framhålla dels regionens avsikter i handlingen för social hållbarhet, som 
är anmärkningsvärda då denna depå verkar framhävas som en del i arbetsmarknadssatsningar för 
nyanlända, utomeuropeiska akademiker. Vi vill även framhålla vikten av att se till att inte bebygga 
värdefull och högt klassad åkermark som inte blir brukbar efter bebyggelse.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 16         
          
   

Särskilt yttrande 
 

23. Försäljning av fastigheterna Lockarp 31:1 m.fl., projekt 6664, Dp5644￼￼ 
Centerpartiet uttrycker viss tveksamhet kring valet av Lockarp som plats för en bussdepå. Vi 
anser att alternativ, såsom en utökning av planerade verksamhetsområden i Norra Hamnen, 
borde ha övervägts för att bättre optimera stadens resurser och infrastruktur. Att koncentrera 
verksamheter till befintliga områden skulle främja effektiv markanvändning och minska behovet 
av nya investeringar. 

Samtidigt ser vi Skånetrafikens behov av ladd- och servicemöjligheter. Då ärendet har avancerat 
så här långt, anser vi att Lockarp bör användas för verksamheter som stödjer Malmös långsiktiga 
utveckling. Det är dock viktigt att detaljplanen justeras framöver för att möjliggöra alternativa 
verksamhetsområden och upplåtelseformer som bättre speglar stadens framtidsvision. 

Centerpartiet ser vikten av att fortsätta förhandla fram lösningar som tillgodoser Skånetrafikens 
behov och samtidigt möjliggör flexibla och strategiska användningar av stadens mark. 
 

Kommunstyrelsen 2024-11-27  
 
Anton Sauer (C)   



Bilaga 17        
         
   

Reservation 
 

25. Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning 
Vänsterpartiet ser ett antal olika riskmoment med detta förslag. Vi ser att underlagen i vissa delar 
saknas. Vi vill se att frågan om dubbelräkning klargörs och en riskanalys av den negativa 
utsläppsmarknaden görs. Detta innan vi binder sig fast till en sådan marknad, med en så här stor 
anläggning. Detta med tanke på hur osäker klimatkompensationsmarknaden är. 

Vi finner att det klart finns ett behov av en CCUS i Malmö, och att det även finns goda 
förutsättningen för en anläggning hos oss, geografiskt och infrastrukturmässigt.  

Rådande underlag är alltför bristfälligt och otydligt. Vi vill se ett klarare underbyggt underlag, om 
t.ex. omkostnaderna för kommande drift och hur detta beräknas. En analys av den ökade 
kostnaden för utsläpp över kommande år, analys om lagring, analys om CCUSs bromsande effekt 
på omställning och materialcirkulation. Och sist hur påverkar en CCUS Malmös övriga miljömål 
om cirkularitet, hur påverkar en CCUS, VA-syds miljömål? Dessa aspekter lyfts inte i analysen, 
men bör så göras.  

• Vi yrkar att i det fortsatta arbetet ska en fördjupad analys av ovanstående faktorer göras 
och återrapporteras till ägarna för nytt godkännande. 

• Vi yrkar att ärendet ska komma tillbaka till ägarna om externa medel uteblir, och den 
ekonomiska kalkylen förändras.  

Då vårt förslag röstades ner så reserverade vi oss mot beslutet.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Anders Skans 

Tobias Petersson 

 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal   
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Ärende 24. Ansökan grundskolenämnden om lokalanskaffning genom 
investering av nybyggnation gällande skola inom fastigheten Mölledalsskolan 

Moderaterna och Centerpartiet har längre uppmärksammat behovet av skolplatser i området 
Johanneslust/Kirseberg/Håkanstorp. Det har varit ett känt problem under en mycket lång tid 
och en skola borde ha varit på plats för länge sedan. Ärendet har gått rundor i den kommunala 
byråkratin eftersom kostnaden har varit skyhög och utformningen har kunnat ifrågasättas.  

Det första förslaget på ny skola inom fastigheten Mölledalsskolan 1 som presenterades för 
grundskolenämnden hade en totalkostnad på över 500 miljoner kronor. Den främsta förklaringen 
till den höga kostnaden var att staden hade beslutat att införa ett rivningsförbud på den gamla 
flyghangaren idag som står på fastigheten. Den gamla flyghangaren är en kvarleva från Bulltofta 
flygfält och ansågs ha ett särskilt stort affektionsvärde för flygintresserade. För att kunna möta 
behovet att både nya skolplatser i området och bevarandet av flyghangaren så var förslaget att 
bygga själva skolan inuti hangaren till en kostnad som motsvarar två liknande och jämnstora 
skolor i Malmö. 

Förslaget avvisades av politiken med förklaringen att kostnaden inte kunde accepteras. Vid sidan 
av detta kallades politiker i grundskolenämnden tillsammans med företrädare i 
stadsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden till ett möte. Syftet var att hitta lösningar framåt 
för en ny skola i området. Beskedet var att det inte fanns några andra fastigheter i området som 
var lämpliga för en ny skola. Moderaterna och Centerpartiet förespråkade att staden skulle 
återkalla flyghangarens rivningsförbud så att en skola kunde byggas på fastigheten. Alternativt att 
staden skulle göra annan fastighetsindelning med intilliggande fastigheter så att en skola hade 
kunnat byggas bredvid flyghangaren. Dessa förslag möttes av kalla handen av styrande politiker. 

Efter många om och men så kom förslaget tillbaka till politiken. Nu hade totalkostnaden blivit 
längre eftersom tjänstemannaorganisationen hade beslutat att plocka bort den anpassade 
skolenheten. Förslaget innebar att en skola fortsatt skulle byggas inuti flyghangaren. För att kunna 
möta eventuella myndighetskrav på exempelvis ljusinsläpp så var tanken att detta kunde 
kompensera med ”ljusgångar” med artificiellt ljus. Kostnaden var fortsatt så pass hög att den inte 
kunde accepteras. 

Nu har förslaget kommit tillbaka en sista gång för beslut om lokalanskaffning. Nu är 
totalkostnaden nere på nivåer som är mer acceptabla. Vad som ligger bakom denna förändring är 
fortfarande obesvarat och Moderaterna och Centerpartiet ser stora risker med att budgeten sett 
till tidigare kalkyler kraftigt kommer att överskridas. Vi ser fortsatt stora problem med att skolan 
byggs inuti en flyghangar. Dels för att det är dåligt utifrån ett verksamhetsperspektiv. En skola 
som hade byggts friliggande hade bättre kunnat anpassas till verksamhetens behov med 
exempelvis naturligt ljus. Men främst ser anser vi projektet gränsar till vansinne. Vi ser förslaget 
som ett sällan skådat slöseri med skattebetalarnas resurser. 

Det har funnits andra vägar att gå men stadens styrande politiker har inte haft kraft eller förmåga 
att kunna leverera något annat resultat.  



  

Nu står vi vid vägs ende – med ett skriande behov av nya skolplatser i området, en skola som ska 
byggas inuti en flyghangar och som inte är fullt ut anpassad till verksamhetens behov och till en 
kostnad som är högre än vad den borde har varit.  

Dåliga politiker genererar dåliga beslut. Moderaterna och Centerpartiet kan enbart beklaga detta. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M)    
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25. Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning 
Vänsterpartiet ser ett antal olika riskmoment med detta förslag. Vi ser att underlagen i vissa delar 
saknas. Vi vill se att frågan om dubbelräkning klargörs och en riskanalys av den negativa 
utsläppsmarknaden görs. Detta innan vi binder sig fast till en sådan marknad, med en så här stor 
anläggning. Detta med tanke på hur osäker klimatkompensationsmarknaden är. 

Vi finner att det klart finns ett behov av en CCUS i Malmö, och att det även finns goda 
förutsättningen för en anläggning hos oss, geografiskt och infrastrukturmässigt.  

Rådande underlag är alltför bristfälligt och otydligt. Vi vill se ett klarare underbyggt underlag, om 
t.ex. omkostnaderna för kommande drift och hur detta beräknas. En analys av den ökade 
kostnaden för utsläpp över kommande år, analys om lagring, analys om CCUSs bromsande effekt 
på omställning och materialcirkulation. Och sist hur påverkar en CCUS Malmös övriga miljömål 
om cirkularitet, hur påverkar en CCUS, VA-syds miljömål? Dessa aspekter lyfts inte i analysen, 
men bör så göras.  

• Vi yrkar att i det fortsatta arbetet ska en fördjupad analys av ovanstående faktorer göras 
och återrapporteras till ägarna för nytt godkännande. 

• Vi yrkar att ärendet ska komma tillbaka till ägarna om externa medel uteblir, och den 
ekonomiska kalkylen förändras.  

Då vårt förslag röstades ner så reserverade vi oss mot beslutet.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Anders Skans 

Tobias Petersson 

 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal   
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25. Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning 
Centerpartiet gläds åt att ännu ett av våra förslag nu blir verklighet! Planerna på att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning (CCUS) vid SYSAV är ett stort steg framåt för Malmös 
klimatarbete. Genom denna satsning kan vi inte bara minska utsläppen av växthusgaser utan 
också positionera Malmö som en föregångare inom gröna innovationer. 

Vi har länge lyft CCUS som en nödvändig del av omställningen för framtiden, och nu ser vi 
resultat. Med denna satsning skapas dessutom nya möjligheter för negativa utsläppscertifikat, 
vilket inte bara stärker SYSAV:s ekonomiska hållbarhet utan också gör Malmö till en mer 
attraktiv och ansvarstagande stad. 

Det är tydligt att det politiska styret alltmer inspireras av Centerpartiets politik – och vi ser fram 
emot att fler av våra gröna förslag blir till verklighet framöver, likt många tidigare. En röst på 
Centerpartiet är en röst på en miljövänlig och trivselgrön politik som gör Malmö friare, grönare 
och roligare.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27  
 

Anton Sauer (C)   
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STK-2024-1026 Ägarnas ställningstagande till Sysavs inriktning att uppföra en 
koldioxidinfångningsanläggning  
Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp kommer ta ett beslut i frågan. Vår ingång är att detta 
riskerar bli ännu en grön flopp eller bubbla. Sysav hoppas på en marknad för infångad koldioxid. 
Dock och med tanke på det som framkommer är det politiska beslut och politik som måste ändras 
på EU nivå innan vi kan få någon rimlig nivå kopplat till miljöpolitiken och dess konsekvenser.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Ärende 27. Nya nivåer och villkor för parkeringstaxor samt årlig justering i 
förhållande till KPI  
Moderaterna yrkade att ärendet skulle avslås. 

 

Dagens förslag är uppdelat i fyra attsatser som förutsätter beslut av kommunfullmäktige: 
 

1. En ny taxestruktur avseende boendeparkering enligt förvaltningens förslag, som innebär att 
dygns- och veckoparkeringsavgiften tas bort och ersätts med månadsavgift. För den i taxeområde 
A som bara behöver använda sin boendeparkering på helgen ökas därmed kostnaden från 210:- 
per månad till 1.200:-. I motiveringen till detta säger styret att månadsbetalning är en 
”lättförståelig och välbekant struktur för övriga Malmöbor som hyr egen parkeringsplats”. Men 
boendeparkering är inte att hyra en egen parkeringsplats, det är att i mån av plats få parkera på 
gatan till en lite lägre kostnad! Styrets motivering till att ta bort dygnsparkering är 
häpnadsväckande och visar på deras förakt för bilister som försöker att inte överutnyttja en 
förmån, till exempel rätten till boendeparkering utan bara ta upp en plats när det behövs. 
 

2. En handläggningsavgift för boendeparkering ska införas för att parkören ska få rätt att anmäla 
sitt fordon i tillståndsregistret. En helt orimlig avgift som inte motsvaras av en tjänst till den 
enskilde och där hanteringskostnaden för fakturering och uppföljning i stort sett äter upp hela 
intäkten för tekniska nämnden. 
 

3. En ny högstanivå på 40 kronor avseende timtaxa som även styr boendetaxan. Således redan 
samma dag som tekniska nämnden beslutar att efter drygt 10 år använda sitt tillstånd att höja 
högsta taxan från 25:- till 30:- omedelbart ansöka hos kommunfullmäktige om att i stället för 30:- 
ta ut 40:- per timme. Att visa vilken taxestruktur man vill ha när högsta avgiften blir 40:- vill man 
inte göra i hemställan till KF. Mycket bättre tycker (S), (Mp) och (L) att slippa en offentlig debatt. 
Låt i stället tekniska nämnden bakom stängda dörrar få fastställa strukturen. 
 

4. En möjlighet för tekniska nämnden att årligen räkna upp högstanivån utifrån 
konsumentprisindex vilket skulle innebära att (S), (Mp) och (L) skulle slippa en offentlig 
diskussion om rimligheten i att höja taxan utan kunna fatta beslut om detta bakom stängda 
dörrar. 
 

De förändringar som föreslås innebär att boenden som till större del parkerar som bil på 
exempelvis arbetet antingen dubbeldebiteras eller får betala för en betydligt större förmån än vad 
den enskilde faktiskt utnyttjar. Detta minskar också incitamenten på ett mycket olyckligt sätt att 
minimera tiden då den boende utnyttjar gatumark för parkering, eftersom den ändå får betala för 



 
   
 
hela tiden. Vidare så har inriktningen länge varit att det alltid ska vara billigare att parkera i 
parkeringshus än på gatumark. När förändringen innebär att detta många gånger ändå inte 
uppnås kan man fråga sig vad nyttar är i att över en natt genomföra en förändring som innebär 
stora merkostnader för många Malmöbor. En gradvis förändring där Malmöborna ges chansen 
att ställa om sina vanor utifrån rimliga förutsättningar hade varit en väg som inneburit en 
betydligt större legitimitet för beslutet bland de som idag är beroende av boendeparkering. 

Vi moderater kan självklart varken acceptera  
 
• avgiftshöjningar för boendeparkering på 400%,  
• införande av avgift för att få anmäla sitt bilnummer till en databas  
• höjning av den högsta avgiften med 33% utan underlag som visar på behovet, eller  
• årlig uppräkning av avgifter utifrån konsumentprisindex då en avgift först ska höjas när det 
behövs och inte bara för att andra kostnader ökar. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M)  

Med instämmande av 

John Eklöf (M)  Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M)  
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STK-2024-530 Nya nivåer och villkor för parkeringstaxor samt årlig justering i 
förhållande till KPI  
Sverigedemokraterna Malmö konstaterar att styret fortsätter sin väg mot ett bilfritt Malmö. En 
inriktning som inte har stöd bland malmöborna och framför allt den delen som arbetar, har familj 
och helt enkelt behöver sin bil i vardagspusslet. Givetvis är det rimligt med parkeringsavgifter och 
reglering. Men i detta fallet handlar det inte om detta utan om ett rent förakt mot Malmöborna.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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STK-2024-805 Policy för elhandel  
Den policy som föreslås här avser att fastställa ansvarsfördelning, reglera risktagande samt rutiner 
för rapportering avseende elhandel. Behovet av en policy grundar sig i att det kommer att 
genomföras förändringar i stadens elhandelsavtal till följd av ändrade förutsättningar på 
elmarknaden. Riskhanteringen blir en mer central fråga i nästa elhandelsavtal och därför finns ett 
behov av att staden antar en policy för elhandel inför genomförandet av upphandlingen. Förslaget 
är att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna policyn för elhandel. 

Eftersom Malmö stads energistrategi är en viktig komponent som hör ihop med denna föreslagna 
policy finns det ett mål i energistrategin som vi ser att vi måste ändra, från förnybar till fossilfri. 
Därmed yrkade vi under sammanträdet på följande uppdrag till stadskontoret: 

Att initiera förslag på en revidering av Malmö stads energistrategi i syfte att ersätta 
inriktningsmålet ”Malmö försörjs av 100 procent förnybar och återvunnen energi” till 
”Malmö försörjs av 100 procent fossilfri och återvunnen energi.”  

Då yrkandet inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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STK-2024-639 Motion Anders Andersson (V) - Synliggör och använd 
språkkompetensen inom äldreomsorgen  
Anders Andersson (V) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att hälsa-, vård-, och 
omsorgsnämnden ges i uppdrag att ta fram en strategi för att bättre ta tillvara språkkompetensen 
hos personalen för att bättre kunna möta behoven hos äldre med annat modersmål än svenska. 

Sverigedemokraterna ser givetvis problematiken med att exempelvis de men en demenssjukdom 
kan tappa det svenska språket och i stället börja uttrycka sig på främmande språk. Det påstås 
flertalet teser i motionen som tål att diskuteras. Likaså ställer vi oss Sverigedemokrater frågande till 
vad en sådan strategi som efterfrågas skulle kunna leda till i praktiken. Vi ställer oss bakom 
arbetsutskottets förslag om att avslå motionen i sin helhet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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38. Uppdragsdirektiv romsk inkludering  
Vänsterpartiet anser att arbetet med att utveckla den romska inkluderingen i Malmö ligger i 
framkant. Vi har genom vårt arbete visat att det går att arbeta på ett positivt sätt med romsk 
inkludering. RIKC (romskt informations och kunskapscentrum) är en verksamhet som fått 
mycket beröm för sitt arbete. Detta arbete måste få fortsätta och utvecklas, en genomlysning av 
arbetet med romsk inkludering och romska rådet behöver ske i nära samarbete med den romska 
befolkningen i Malmö. Vi anser även att genomlysningen ska göras av en extern resurs med 
kompetens inom arbetet med de nationella minoriteterna och vi yrkade att detta skulle läggas till i 
beslutet.  

Vårt förslag var i att-sats 1 lägga till “Genomlysningen ska genomföras av en extern resurs med 
kunskap inom området nationella minoriteter”. 

Då vårt förslag avslogs reserverar vi oss mot beslutet. 

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Anders Skans 

Tobias Petersson 

 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal   
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38. Uppdragsdirektiv romsk inkludering 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att i beslutspunkt 2 ändra uppföljning till genomlysning. 
Att ändra beslutspunkt 3 till: Kommunstyrelsen upplöser Rådet för den nationella minoriteten 
romer. 

 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade på följande tilläggsbeslut: 
– Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att utreda nya former för att organisera arbetet för 
romsk inkludering. 
– Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att återrapportera ärendet senast i september 2025, 
vilket också bifölls av kommunstyrelsen. 

Den svenska lagstiftningen om nationella minoriteter syftar i första hand till att skydda och 
främja de rättigheter som tillkommer de nationella minoriteterna. Dessa minoriteter, som 
inkluderar samer, sverigefinnar, romer, judar och tornedalingar, erkänns i lagen som viktiga delar 
av det svenska samhället. 

I fokus för lagstiftningen ligger inte bara skyddet av minoriteters rättigheter, utan även en stark 
betoning på inkludering och integration. 

Malmö stads nuvarande arbete för romsk inkludering, inklusive Rådet för den nationella 
minoriteten romer, har helt motverkat detta syfte. 

Arbetet måste stöpas om i grunden för att leda till just inkludering snarare än exkludering och 
ökad stigmatisering av den nationella minoriteten romer. För att detta ska vara möjligt är det 
uppenbart att arbetets alla delar måste genomlysas och att rådet måste avvecklas. 

Gällande den samlade processen med ärenden som rör dessa frågor är det anmärkningsvärt och 
odemokratiskt att Socialdemokraterna och deras stödpartier återigen väljer att hantera inkomna 
nämndinitiativ genom att förhindra deras beredning fram till att man har utfört ett eget parallellt 
arbete, för att sedan hantera initiativen först efter att det egna ärendet är hanterat. Det visar på ett 
mycket svagt ledarskap och bristande respekt för demokratiska processer. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 
Kommunstyrelsen 2024-11-27  
 
Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M)   
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STK-2024-1544 Uppdragsdirektiv romsk inkludering  
Sverigedemokraterna instämde i moderaternas ändringsyrkanden kopplat till att-satserna 2 och 3. I 
övrigt köpte vi styrets förslag.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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STK-2024-1275 Besvarande av nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) - Avveckla 
Malmö stads romska råd och utred RIKC  
År 2018 inrättades Malmö stads råd för den nationella minoriteten romer med representanter från 
romska föreningar. Rådet är underställt kommunstyrelsen men har administrerats av Romskt 
informations- och kunskapscenter, RIKC, via kulturnämnden. 

SD:s nämndinitiativ i kommunstyrelsen innehåller två förslag: En genomgående granskning av 
RIKC samt att föreslå kommunfullmäktige att avveckla Malmö stads råd för den nationella 
minoriteten romer. 

Anledningen till SD:s nämndinitiativ är de många allvarliga oegentligheter som avslöjats: 2021 
lämnade SD rådet då det framkom att romska representanter där var engagerade i parallella romska 
hedersrättegångar, så kallade romani kris, och tidigare i år rapporterade media om att hälften av de 
romska representanterna i rådet är dömda för brott – flera av dem är inte ens svenska medborgare. 

Kommunstyret säger nej till att upplösa rådet men medger att det finns en "otydlig struktur och 
ansvarsfördelning". Därför kommer nu en vidare granskning av Malmö stads arbete med romsk 
inkludering att tillsättas och under tiden denna sker pausas romska rådets verksamhet. 

Vi yrkade bifall till våra förslag.  

 

Kommunstyrelsen 2024-11-27 
 

Magnus Olsson  

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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39. Besvarande av nämndinitiativ Magnus Olsson (SD) - Avveckla Malmö stads 
romska råd och utred RIKC 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att den andra beslutspunkten skulle bifallas. 
 
Den svenska lagstiftningen om nationella minoriteter syftar i första hand till att skydda och 
främja de rättigheter som tillkommer de nationella minoriteterna. Dessa minoriteter, som 
inkluderar samer, sverigefinnar, romer, judar och tornedalingar, erkänns i lagen som viktiga delar 
av det svenska samhället. 
 
I fokus för lagstiftningen ligger inte bara skyddet av minoriteters rättigheter, utan även en stark 
betoning på inkludering och integration. 

 
Malmö stads nuvarande arbete för romsk inkludering, inklusive Rådet för den nationella 
minoriteten romer, har helt motverkat detta syfte. 

 
Arbetet måste stöpas om i grunden för att leda till just inkludering snarare än exkludering och 
ökad stigmatisering av den nationella minoriteten romer. För att detta ska vara möjligt är det 
uppenbart att arbetets alla delar måste genomlysas och att rådet måste avvecklas. 

 
Gällande den samlade processen med ärenden som rör dessa frågor är det anmärkningsvärt och 
odemokratiskt att Socialdemokraterna och deras stödpartier återigen väljer att hantera inkomna 
nämndinitiativ genom att förhindra deras beredning fram till att man har utfört ett eget parallellt 
arbete, för att sedan hantera initiativen först efter att det egna ärendet är hanterat. Det visar på ett 
mycket svagt ledarskap och bristande respekt för demokratiska processer. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 

 
Kommunstyrelsen 2024-11-27  
 
Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 

 

Med instämmande av 

John Eklöf (M)                      Farishta Sulaiman (M)           Tony Rahm (M)   
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40. Besvarande av nämndinitiativ Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) - Lägg 
ner romska rådet 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade att nämndinitiativet ska bifallas. 
 
Den svenska lagstiftningen om nationella minoriteter syftar i första hand till att skydda och 
främja de rättigheter som tillkommer de nationella minoriteterna. Dessa minoriteter, som 
inkluderar samer, sverigefinnar, romer, judar och tornedalingar, erkänns i lagen som viktiga delar 
av det svenska samhället. 
 
I fokus för lagstiftningen ligger inte bara skyddet av minoriteters rättigheter, utan även en stark 
betoning på inkludering och integration. 
 
Malmö stads nuvarande arbete för romsk inkludering, inklusive Rådet för den nationella 
minoriteten romer, har helt motverkat detta syfte. 
 
Arbetet måste stöpas om i grunden för att leda till just inkludering snarare än exkludering och 
ökad stigmatisering av den nationella minoriteten romer. För att detta ska vara möjligt är det 
uppenbart att arbetets alla delar måste genomlysas och att rådet måste avvecklas. 
 
Gällande den samlade processen med ärenden som rör dessa frågor är det anmärkningsvärt och 
odemokratiskt att Socialdemokraterna och deras stödpartier återigen väljer att hantera inkomna 
nämndinitiativ genom att förhindra deras beredning fram till att man har utfört ett eget parallellt 
arbete, för att sedan hantera initiativen först efter att det egna ärendet är hanterat. Det visar på ett 
mycket svagt ledarskap och bristande respekt för demokratiska processer. 
 
Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande. 
 
Kommunstyrelsen 2024-11-27  
 

Helena Nanne (M)                   Håkan Fält (M)                   Anton Sauer (C) 
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